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Przebudowa za miliony

Dobre wiadomości mamy w 
sprawie kolejnej inwestycji, 
ważnej szczególnie dla dzie-
ci i młodzieży, tj. budowy 
wodnego placu zabaw. Za-
kończyło się postępowanie 
przetargowe, wybrano wy-
konawcę robót, burmistrz 
podpisał już z nim umowę.

Przypomnijmy, że do prze-
targu na opracowanie kon-
cepcji, projektu i budowę 
letniej atrakcji na terenie 
MOSiR przystąpiły czte-
ry � rmy. Najkorzystniejszą 
ofertę (2,79 mln zł) złożyła 
spółka Sorted, ta sama, która 

pracowała nad Krainą Przy-
gód oraz Strefą Aktywności 
nad Bzurą. Dzięki staraniom 
posła Macieja Małeckiego na 
inwestycję ratusz otrzymał 
2 mln dotacji z Rządowego 
Programu Inwestycji Stra-
tegicznych, a to oznacza, że 
koszty budowy aż w 70 proc. 
samorząd pokryje z Polskie-
go Ładu.

Wodny plac zabaw ma 
powstać na terenie MOSiR w 
pobliżu pływalni Orka i za-
daszonego lodowiska. Latem 
zapewni maluchom świet-
ną zabawę i ochłodę, wio-
sną i jesienią będzie można 

tam przyjść i obejrzeć po-
kazy woda-światło-dźwięk. 
Niecka kąpielowa zostanie 
wyłożona specjalną, mięk-
ką nawierzchnią. Wedle za-
łożeń plac wyposażony bę-
dzie w kilkanaście zabawek 
wodnych, w tym obrotowe 
armatki umożliwiające kie-
rowanie strumieniem wody 
oraz w parasole wodne. Zo-
stanie ogrodzony i wyposa-
żony w sześć kamer moni-
toringu. Woda tryskająca z 
zabawek, krążąca w obiegu 
zamkniętym, będzie na bie-
żąco uzdatniana i podgrze-
wana. Obok stanie budy-

nek zaplecza technicznego 
z toaletami. Nie zabraknie 
przebieralni, zewnętrznych 
szafek   do   przechowywa-
nia drobiazgów, wiat dają-
cych cień oraz pryszniców 
umożliwiających opłukanie 
się po kąpieli. Cały obiekt 
będzie dostępny dla niepeł-
nosprawnych. Poza sezo-
nem armatki i parasole wod-
ne zostaną zdemontowane, 
a ich miejsce zajmą dysze 
strzelające wodą w górę. Jeśli 
dodamy do tego zmrok, mu-
zykę i światła, mamy gotowy 
przepis na kilkunastominu-
towe, widowiskowe insceni-

zacje w stylu woda-światło-
-dźwięk.

Jak mówi burmistrz Da-
niel Janiak, jako pierwsza 
powstanie koncepcja pla-
cu, na jej podstawie gotowy 
projekt. Pełną dokumenta-
cję ratusz otrzyma pod ko-
niec roku i wówczas będą 
mogły ruszyć prace budow-
lane. Jeśli na etapie projek-
towania i samej budowy nie 
pojawią się nieprzewidzia-
ne problemy, wodny plac 
uda się oddać do użytku tuż 
przed przyszłorocznymi wa-
kacjami. 

(daw)

Wakacje 2025 z wodnym placem zabaw

30 sierpnia burmistrz Daniel Janiak i wiceprezesi fi rmy KARTEL S.A. Paweł Karpiński oraz Tomasz Sakiewicz podpisali umowę na przebudo-
wę obiektów sportowych przy ul. Warszawskiej i przy ul. Chopina. To jedna z największych inwestycji ostatnich lat w naszym mieście 
i z pewnością największa w sochaczewskim sporcie. Za dwa lata na terenie Orkana staną dwa budynki klubowe, przebudowane zostaną 
boiska treningowe i korty tenisowe. Z kolei w Chodakowie sportowa brać zyska przestronny budynek klubowy, całoroczne zadaszone boisko 
i znacznie większą niż dotychczas trybunę.

Więcej na str. 2
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WAŻNE TELEFONY
Pogotowie ratunkowe 999
Policja 
997, 47 705-52-22
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Pogotowie energetyczne
991
Pogotowie gazowe (Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35
Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82
Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
ZUS 46 862-64-33
Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73
ZWiK 46 862-82-30
Zgłaszanie awarii: 
sieci wodociągowej 
668-453-422
sieci kanalizacyjnej
604-195-871
Dodatkowo każdego dnia po godz. 
15.00 awarie można zgłaszać pod 
numerami telefonów:
SUW Płocka 
46 811 16 44, 
602 248 627
SUW Chodaków 46 863 26 35,
662 294 742
Oczyszczalnia ścieków 
662 294 743
ZGK 46 862-81-06, 46 
862-93-14
ZKM 46 862-99-27
Zgłaszanie awarii sieci 
oświetlenia ulicznego
698-088-755, 606-663-186
Szpital
46 864-95-00, 46 864-96-00
USC 46 862-23-02
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
PKP 19-757
Koleje Mazowieckie
22 364-44-44
MPT Taxi 191-91
Taxi 46 862-28-42
Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600
PEC 
46 862-92-00, 604-206-108,
Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 
MOSiR 46 862-77-59
SCK 46 863-07-68
Centrum Usług Społecznych 
46 863-14-81, 
46 863-14-82

Miejska 
Audycja 
Samorządowa

W każdy wtorek 
i czwartek 

o 11:20

na antenie 

Słuchaj także 
na 

sochaczew.pl

Sebastian Stępień

Wartość inwestycji to prawie 
34 mln zł, z tego prawie 30 
mln stanowi dotacja z progra-
mu Polski Ład, o którą zabie-
gał m.in. obecny podczas pod-
pisania umowy poseł Maciej 
Małecki. Prace mają się za-
kończyć w październiku 2026 
roku. 

Podczas podpisania umo-
wy obecni byli również m.in. 
wiceburmistrzowie   Kamila 
Gołaszewska-Kotlarz i Stani-
sław Wachowski, wicestarosta 
Anna Pawłowska, wiceprze-
wodnicząca Rady Miasta So-
chaczew Magdalena Zborow-
ska wraz z radnymi miejskimi 
Urszulą Opasiak, Jolantą Ge-
rasik, Grażyną Wójcik, Pio-
trem Pętlakiem oraz Toma-
szem Malesą. W wydarzeniu 
uczestniczyły także dyrektor 
MOSiR Izabela Wojdyno, dy-
rektor biura RC Orkan Pauli-
na Polakowska wraz z rugbi-
stami klubu. 

- Rusza ogromna inwe-
stycja w centrum Sochacze-
wa przy ul. Warszawskiej i 
w dzielnicy Chodaków. Na 
obiektach sportowych w 
tych miejscach zajdzie po-
zytywna rewolucja - po-
wiedział podczas podpisa-
nia umowy poseł Maciej 
Małecki. - Mieszkańcy So-
chaczewa, zawodnicy, kibi-

ce zasługują na jak najlep-
sze warunki do uprawiania 
sportu. Jesteśmy dumni z 
naszych sportowców. To dla-
tego jako poseł ziemi socha-
czewskiej od lat zabiegałem, 
by właśnie do naszego mia-
sta tra� ały środki rządowe 
na rozwój infrastruktury 
sportowej - dodał.

Jak wyraził się burmistrz 
Daniel Janiak: - Słowo sport 
w naszym mieście możemy 
rozwinąć w następujący spo-
sób. S jak Sochaczew, bo So-
chaczew słynie sportem. P jak 
przyszłość, bo ta inwestycja to 
przyszłość Sochaczewa. O jak 
optymizm. Sam jestem opty-
mistycznie nastawiony do tej 

inwestycji i wierzę, że już w 
2026 roku będziemy mogli ko-
rzystać z jej efektów. R jak roz-
wój, bo ta inwestycja oznacza 
rozwój wszystkich sochaczew-
skich sportowców. I T jak te-
raźniejszość, bo właśnie w tym 
momencie marzenia wielu po-
koleń sportowców zaczynają 
się ziszczać. 

Wicestarosta Anna Paw-
łowska skierowała apel do 
sportowców i stowarzyszeń 
sportowych: - Kiedy już te 
obiekty powstaną, gdy już 
w 2026 roku je odbierzemy, 
dbajmy o nie, jak o swoje wła-
sne.

Na modernizację stadio-
nów miasto zabezpieczyło 
34,43 mln zł, w tym 30 mln 
zł  pochodzące z dotacji z Rzą-
dowego Programu Inwestycji 
Strategicznych „Polski Ład”. 
Przebudowa będzie � nanso-
wana z trzech budżetów z lat 
2024-2026.

- Niestety pożegnamy się 
m.in. z obecnie wykorzysty-
wanym parterowym budyn-
kiem klubowym, w którym 
znajdują się szatnie dla zawod-
ników, biura i kotłownia. Dla 
wielu to historyczny obiekt, w 
którym świętowano wielkie 
wygrane, setki razy omawia-
no właśnie skończony mecz. 
Został przeznaczony do roz-
biórki, bo potrzebne jest miej-
sce pod budowę siedziby dla 
tenisistów. Sentyment jednak 
pozostanie - mówił Daniel Ja-
niak. 

Wiceprezes � rmy KAR-
TEL S.A. Paweł Karpiń-
ski zadeklarował, że dołoży 
wszelkich starań, by inwesty-
cja powstała terminowo i bez 
komplikacji, a nawet wcze-
śniej niż zakłada termin.

Przebudowa za miliony
30 sierpnia burmistrz Daniel Janiak i wiceprezesi fi rmy KARTEL S.A. Paweł Karpiński oraz Tomasz Sakiewicz podpisali 
umowę na przebudowę obiektów sportowych przy ul. Warszawskiej i przy ul. Chopina. To jedna z największych inwestycji 
ostatnich lat w naszym mieście i z pewnością największa w sochaczewskim sporcie. Za dwa lata na terenie Orkana staną 
dwa budynki klubowe, przebudowane zostaną boiska treningowe i korty tenisowe. Z kolei w Chodakowie sportowa brać 
zyska przestronny budynek klubowy, całoroczne zadaszone boisko i znacznie większą niż dotychczas trybunę.

Stadion przy ul. Warszawskiej 80
 W pobliżu trybun ratusz postawi budynek administracyjno-szatniowy dla rugbistów i piłkarzy, budynek dla tenisistów, nową kasę. 
Gruntownie przebudowane zostaną duże i małe boiska treningowe, korty tenisowe, powstaną nowe chodniki i miejsca parkingowe. 
 Budynek klubowy - będzie miał dwie kondygnacje i powierzchnię użytkową 717 m2. Na parterze znajdzie się hol, pomieszczenia 
techniczne, szatnie z natryskami dla zawodników, wc dla niepełnosprawnych oraz toaleta ogólnodostępna dla kibiców. Na piętrze 
znajdą się trzy pomieszczenia biurowe, pokój masażu, szatnie sędziowskie, wc, sala narad dla 50 osób z aneksem kuchennym i 
taras o powierzchni 100 m2.
 Budynek tenisowy i kasa - to parterowy obiekt o powierzchni 156 m2. Zaprojektowano w nim szatnie z prysznicami, kilka toalet, 
pomieszczenie biurowe, magazynowe oraz gospodarcze. 

 Kasa znajdzie się przy głównej bramie wejściowej od ul. Warszawskiej. Ma mieć 3,40 m2 powierzchni. 
 Duże boisko treningowe - do piłki nożnej i rugby o wymiarach 68,4 x 120 m i sztucznej nawierzchni zostanie oświetlone, 
ogrodzone, wyposażone w dwie kabiny dla zawodników, piłkochwyty, bramki do piłki nożnej i słupy do rugby oraz trybunę dla 
stu kibiców. 
 Małe boisko treningowe do piłki nożnej o wymiarach 26 x 56 m będzie miało naturalną nawierzchnię, wyposażone zostanie w dwie 
kabiny dla zawodników, bramki, piłkochwyty, będzie też system nawadniający murawę.
 Zespół czterech kortów tenisowych - o nawierzchni z mączki ceglanej (w tym jeden ze ścianką treningową) wraz z nawodnieniem, 
oświetleniem, ogrodzeniem oraz drenażem odprowadzającym wody deszczowe do zbiorników retencyjnych.

Stadion przy ul. Chopina 101
 Budynek klubowy - o powierzchni użytkowej 356 m2 ma pełnić funkcję zaplecza sanitarno-szatniowego dla całego stadionu, w 
tym kibiców. Znajdą się w nim aż 23 pomieszczenia, w tym toalety dla mężczyzn, kobiet i osób niepełnosprawnych, cztery szatnie 
dla zawodników wraz z łazienkami i natryskami, oddzielne szatnie z zapleczem sanitarnym dla sędziów, pomieszczenia trenerów, 
magazyn sprzętu oraz sala konferencyjna. Pod stopami zawodników znajdzie się podgrzewana podłoga, a nad głowami fotowoltaika 
produkująca prąd na potrzeby obiektu.
 Boisko z halą pneumatyczną - treningowe, całoroczne, o nawierzchni z trawy syntetycznej, ma mieć wymiary 65 x 85 m. 
Przykryte zostanie tymczasowym, pneumatycznym zadaszeniem o wysokości 19 m. Zamiast stałej konstrukcji projektanci 
zaproponowali nadmuchiwany namiot, który zapewni osłonę przed warunkami atmosferycznymi. Dwuwarstwowa powłoka 
syntetyczna utrzymywana będzie podgrzewanym powietrzem wdmuchiwanym do hali. Jej wnętrze oczywiście zostanie 

oświetlone. Wejdziemy do niej przez drzwi obrotowe, a w razie alarmu skorzystamy z dodatkowych czworga drzwi 
ewakuacyjnych.
 Zaplecze kontenerowe - sanitarno-szatniowe dla boiska treningowego ma mieć powierzchnię 93 m2. Znajdą się w nim dwie szatnie 
wraz z łazienkami i prysznicami, pomieszczenie techniczne, szatnia sędziów wraz z łazienką, toaleta męska oraz damska i dla 
niepełnosprawnych.
 Bieżnia trzytorowa o nawierzchni poliuretanowej, poprowadzona wokół istniejącego trawiastego boiska do piłki nożnej, ma mieć 
długość 400 m. 
 Boisko do plażówki - powstanie w pobliżu boiska ze sztuczną nawierzchnią. Ma mieć wymiary 15 x 24 m.
 Trybuna  - powiększona i zadaszona ma zmieścić 476 kibiców.                                                                                    (opr. daw)
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Daniel Wachowski

Burmistrz Daniel Janiak 
szczególnie przywitał rol-
karzy i rowerzystów, mło-
dych ludzi, dla których po-
wstał ten obiekt. Prosił, 
by bardzo zwracali uwa-
gę na swoje bezpieczeń-
stwo, przed wejściem za-
poznali się z regulaminem 
użytkowania, nigdy nie za-
pominali o kasku i ochra-
niaczach.  

- Pragnę powiedzieć kil-
ka ciepłych słów o osobie, 
dzięki której, w dużej mie-
rze ten pumptrack powstał. 
Serdeczne   pozdrowienia 
dla posła Macieja Małec-
kiego. Kwota 5 mln dla na-
szego miasta wydawała się 
niemożliwa do pozyskania, 
a jednak się udało i mamy 
piękne miejsce, które może 
być rozwijane. Patrząc na 
całą inwestycję, pragnę po-
dziękować każdej osobie, 
która przyczyniła się do re-
alizacji tego projektu - po-
cząwszy od młodzieży, któ-
ra odwiedzała urząd miejski 
i brała udział w konsulta-
cjach jaki miałby być ten 
pumptrack. Dziękuję szefo-
wym wydziałów Inwestycji 
i Modernizacji oraz Rozwo-
ju i Funduszy Zewnętrznych 
oraz każdemu, kto włożył 
serce w Strefę Aktywności. 
(…) Spoglądam na grupę 
radnych, która jest z nami, 
i wiem jedno, że pójdziemy 
w tym kierunku, by socha-
czewska młodzież nie ucie-
kała z miasta, ale mówiła, że 
Sochaczew jest świetny, war-
to tu być nie tylko w tygo-
dniu, ale i w weekendy – mó-
wił burmistrz. 

Z kolei radny sejmiku 
Michał Orliński w imieniu 
posła Macieja Małeckiego 
przypomniał, że inwestycja 
została wsparta przez po-
przedni rząd kwotą 5 mln 
zł. Zwrócił uwagę na bar-
dzo dużą rolę młodzieży w 
czasie konsultowania pro-
jektu. 

- To inwestycje robio-
ne dla młodych, i to właśnie 
młodzież powinna nam mó-
wić, podpowiadać, czego 
oczekuje. (…) Korzystajmy 
z tego bezpiecznie, szanujmy 
to, co mamy, bo to jest dla 
was. Jeśli wszyscy będziemy 
o nią dbać, inwestycja będzie 
nam służyła długie lata – po-
wiedział Michał Orliński. 

Po krótkiej części o� -
cjalnej i przecięciu wstę-
gi (burmistrz poprosił o to 
młodzież) odbył się pokaz 
bezpiecznej jazdy rowerem 
po skateparku w wykonaniu 
Patryka Kołodzieja i Kamila 
Klejny oraz konkurs na naj-
szybszy przejazd.

W otwarciu Strefy Ak-
tywności wzięli udział tak-
że m.in. zastępcy burmistrza 
Kamila   Gołaszewska-Ko-
tlarz i Stanisław Wachow-
ski, radni miasta z wiceprze-
wodniczącą rady Magdaleną 
Zborowską, Dorota Gregor-
czyk z Banku Gospodarstwa 
Krajowego (dysponent środ-
ków Polskiego Ładu), radni 
Młodzieżowej Rady Miasta 

i oczywiście duża grupa fa-
nów rolek, rowerów, hulaj-
nóg i deskorolek. 

W Stre� e Aktywno-
ści dzieci dostały plac za-
baw z parkami linowymi, 
młodzież trzy tory do jaz-
dy na rowerach, hulajno-
gach, rolkach i deskorolkach, 
a rodzice i dziadkowie leża-
ki terenowe, hamaki, stoliki 
szachowe, zadaszoną wiatę 
nad brzegiem rzeki. Głów-
nym i największym elemen-
tem Strefy jest pumptrack 
złożony z dwóch torów rowe-
rowych dla zaawansowanych 
użytkowników (270 m dłu-
gości) oraz początkujących 
i średniozaawansowanych 

(71 m). Obok stanął skate-
park przeznaczony do jaz-
dy na rolkach, deskorolkach, 
hulajnogach, ale też na rowe-
rach BMX. Jego konstrukcję 
stanowi niecka o powierzch-
ni 662 m2. Czwartym ele-
mentem strefy, który zajmu-
je powierzchnię prawie 370 
m2, jest plac zabaw dla dzieci 
i młodszej młodzieży z dwo-
ma parkami linowymi (43 
m2 i 34 m2) i trampolinami 
ziemnymi.  Obszar uzupeł-
niają m.in. wiata piknikowa 
z zadaszeniem, siedziska te-
renowe, hamaki, leżaki, po-
idełka, punkty ładowania 
elektrycznych hulajnóg i tele-
fonów, stojaki rowerowe. 

W trzy kolejne środo-
we wieczory na wzgórzu 
zamkowym odbywały się 
otwarte zajęcia zumby 
prowadzone przez Ewę 
Osińską i Dawida Komo-
rowskiego. To był już dzie-
siąty sezon sierpniowych 
spotkań.

Wydział Sportu i Organiza-
cji Pozarządowych w Urzę-
dzie Miejskim od dziesięciu 
lat zaprasza mieszkańców 
do wspólnej aktywności. 
W każde wakacje odbywają 
się plenerowe zajęcia zum-
by. Nie inaczej było tego 
lata. Uczestnicy spotykali 
się na wzgórzu zamkowym, 
gdzie w pięknym otoczeniu 
(zachodzące słońce dodaje 
dodatkowego uroku) ćwi-
czyli pod okiem doświad-

czonych   inst ru ktorów. 
Nieważny był poziom za-
awansowania, z zajęć mógł 
skorzystać każdy. Przycho-
dziły zarówno osoby, któ-
re ćwiczą zumbę od lat, jak 
i nowicjusze. Do zajęć do-
łączały czasem przypadko-
we spacerowiczki. Tańczyły 
osoby w każdym wieku – 
od małych dzieci po senio-
rów. Jak podkreślają orga-
nizatorki, zumba łączy nie 
tylko pokolenia, ale i zawo-
dy, bo ćwiczą nauczyciel-
ki, policjantki, studentki i 
ekspedientki. Są to przede 
wszystkim kobiety, ale pa-
miętajmy, że zumba wpły-
wa pozytywnie na zdrowie 
wszystkich, więc może na-
stępnym razem i panowie 
dadzą się wciągnąć? Zapra-
szamy za rok. (ig)

Jak w każde wakacje Wy-
dział Polityki Społecznej 
i Ochrony Zdrowia zor-
ganizował dla dzieci 
trzydniowy piknik pełen 
atrakcji. W hali sportowej 
Szkoły Podstawowej nr 1 
dzieci bawiły się w dniach 
21-23 sierpnia. 

W sali rozstawiono dmu-
chańce, powstała strefa ma-
lucha, były gry wideo, mnó-
stwo klocków lego, pojawiły 
się też nowości – kącik maj-
sterkowicza z narzędzia-
mi, deseczkami i wiertarką 

czy elektryczna perkusja, na 
której można było spróbo-
wać swoich sił. Była też stre-
fa sublimacji – dzięki spe-
cjalnej maszynie stworzony 
przez dziecko rysunek moż-
na było przenieść na pod-
kładkę pod mysz i zabrać do 
domu. Na zmęczonych cze-
kał poczęstunek – popcorn, 
wata cukrowa czy naleśni-
ki. Z oferty skorzystały set-
ki dzieci, które często spę-
dzały na pikniku kilka 
godzin. Kolejny piknik – już 
w lutym, w czasie ferii zimo-
wych. (ig)

Raj dla rolkarzy
Prawie półtora roku prac i wreszcie wielkie otwarcie, połączone z WSC Festiwalem 
adresowanym do młodych. Strefa Aktywności nad Bzurą, składająca się ze skateparku, 
pumptracka, placu zabaw dla dzieci, strefy relaksu wyposażonej w zadaszoną wiatę i leżaki 
terenowe, 24 sierpnia została oddana do użytkowania. Projekt kosztował ponad 9,2 mln zł, 
w tym 5 mln to dotacja z Polskiego Ładu.

Wakacje latem malowane

Trzy wieczory z zumbą
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Za kilka dni zakończy się wy-
miana blisko dwustu energo-
chłonnych opraw oświetle-
niowych na terenie miasta. 
Nowe oprawy ledowe zredu-
kują pobór prądu o kilkadzie-
siąt procent, a jednocześnie 
dadzą więcej światła. 

W ramach zadania „Socha-
czew dla klimatu – wymiana 
opraw oświetlenia ulicznego” 
do wymiany zakwali� kowano 
ok. 50 opraw sodowych i rtę-
ciowych na placu Kościuszki, 
ul. Farnej i skwerze Jana Paw-
ła II (prace trwają od kilku dni), 
ok. 70 na ul. Wyszogrodzkiej 
(od ronda Chodaków w kie-
runku Plecewic), 30 opraw na 
odcinku ul. Chopina od ron-
da Jana Pawła II w kierunku 
Żelazowej Woli, ok. 30 na ul. 
Płockiej (od Gawłowskiej w 
kierunku miejscowości Kąty). 
Pozostałe kilkanaście opraw 
tra� ło na Łowicką i Środkową. 
Łącznie będzie ich 191. 
- Jaki jest cel akcji? Dzięki le-
dom rachunki za zużytą ener-
gię są znacznie niższe. Opra-
wa ledowa daje tyle samo, a 
czasem nawet więcej świa-
tła, niż lampa sodowa o kil-
ka razy większej mocy. Je-
stem wdzięczny marszałkowi 

Adamowi Struzikowi, że na-
sze miasto znalazło się na liście 
bene� cjentów programu „Ma-
zowsze dla klimatu” – mówi 
burmistrz Daniel Janiak.

Zadanie pod nazwą „So-
chaczew dla klimatu – wymia-
na opraw oświetlenia uliczne-
go” jest doł� nansowane kwotą 
200 tys. zł ze środków samorzą-
du województwa mazowiec-
kiego w ramach Mazowiec-
kiego Instrumentu Wsparcia 
Adaptacji do Zmian Klimatu 
„Mazowsze dla klimatu 2024”. 
Całkowity koszt to prawie 292 
tys. zł, przy czym wkład własny 
miasta to tylko 92 tys. Prace 
wykonuje � rma Usługi Elek-
tryczne Adam Adamski z Ży-
rardowa, od lat konserwująca 
oświetlenie miejskie w Socha-
czewie.  (daw)

Podobnie jak w ubiegłych 
latach, także i teraz socha-
czewskie drogi sprzątane są 
na mokro. Oznacza to mniej 
pyłu i obniżenie temperatu-
ry na ulicach. Na realizację 
zadania pozyskano 200 tys. 
zł z programu „Mazowsze 
dla czystego powietrza”.

„Czyszczenie na mokro dróg 
miejskich na terenie miasta 
Sochaczew” to nazwa pro-
gramu realizowanego przez 
Urząd Miejski ze wsparciem 
z budżetu województwa ma-

zowieckiego. Ratusz po raz 
trzeci pozyskał do� nanso-
wanie na to zadanie, w takiej 
samej kwocie jak w latach 
ubiegłych, czyli 200 tysięcy 
złotych. Zgodnie z zapisami 
w umowie zamiatane są pasy 
jezdni oraz zatoki autobuso-
we - w centrum miasta (po-
nad 24,55 km) raz lub dwa 
razy w miesiącu, na pozosta-
łych ulicach (prawie 81 kilo-
metrów) cztery razy w ciągu 
roku. Taki sposób sprzątania 
ogranicza wtórne pylenie, a 
także obniża temperaturę.

Daniel Wachowski

Jak czytamy na stronie CPK, 
„...wybór wariantu dla odcin-
ka o długości ok. 150 kilome-
trów to efekt wielomiesięcz-
nych prac prowadzonych w 
ramach studium techniczno-
-ekonomiczno-środowiskowe-
go (STEŚ), w tym prognozo-
wanych potoków pasażerskich. 
Na etapie spotkań informacyj-
no-konsultacyjnych projektan-
ci zebrali ok. 8 tysięcy ankiet, 
a także liczne głosy w formie 
pism, maili oraz petycji. W 
ich trakcie utworzono wariant 
W41, który powstał z połącze-
nia dotychczasowych warian-
tów W1, W4, W6a, W8 i W9. 
CPK przekonuje, że to właśnie 
W41 w najmniejszym stopniu 
ingeruje w obszary zabudo-
wane. W każdym z badanych 
w analizie wielokryterialnej 
modeli, tj. rozwojowym, tech-
nicznym, ekonomicznym i 
ekologicznym to ten prze-
bieg uzyskał najwyższe oceny. 
Oznacza to również najmniej-
szą liczbę ingerencji w obszary 
cenne środowiskowo”.

Spółka informuje, że „wa-
riant wychodzi z węzła kole-
jowego CPK na terenie gminy 
Teresin. Następnie linia omija 
Sochaczew od północy i zmie-
rza w kierunku mostu na Wi-
śle”. I tu na chwilę się zatrzy-
majmy, bo opublikowana w 
internecie mapka poglądowa 
wskazuje, że linia wejdzie jed-
nak w granice miasta. Nie w 
Chodakowie i Kistkach, a ta-
kie pomysły pojawiały się na 

deskach kreślarskich, lecz ma 
przechodzić przez tzw. gli-
nianki na tyłach cegielni Ple-
cewice. Dla Sochaczewa to naj-
mniej dotkliwy ze wszystkich 
dotychczas analizowanych wa-
riantów, wiążący się jedynie z 
pojedynczymi wyburzeniami.  

A warto przypomnieć, że 
spółka CPK analizowała sześć 
wariantów przebiegu Kolei 
Dużych Prędkości przez So-
chaczew i niemal każdy zakła-
dał wejście w obszar zwartej 
zabudowy. W Studium Tech-
niczno-Ekonomiczno-Środo-
wiskowym (STEŚ) rozważano 
przebieg wariantów - W1, W4, 
W6, W6A, W8, W9. Pierw-
szy z nich (W1) prowadził tory 
przez Strzyżew, Mokas, Ple-
cewice, przecinał Bzurę i dalej 
biegł w  kierunku Bibiampo-

la i  Juliopola. To wariant naj-
bardziej zbliżony do wybrane-
go właśnie W41. Wariant W4 
przecinał w  Chodakowie uli-
ce: Powstańców Warszawy, Le-
śną, Wiejską, Podchorążych 
i  Wyszogrodzką. Warianty 
W6 i W6A przechodziły przez 
tzw. Kistki, ale, by tory dotarły 
do tego miejsca, musiały wcze-
śniej przejść przez ulice: Wypa-
lenisko, Przylasek, Graniczną, 
Młynarską, Działkową, Cho-
pina, Rejtana i  Kolejową. Po-
dobnie było z wariantami W8 
i W9, których realizacja ozna-
czałaby ingerencję w  zwartą 
zabudowę w  rejonie ulic: Po-
wstańców Warszawy, Leśnej, 
Wiejskiej, Podchorążych i Wy-
szogrodzkiej. 

Kolej Dużych Prędkości 
potrzebuje nowego mostu na 

Wiśle, który stanie ok. 900 
metrów na zachód od mo-
stu w Wyszogrodzie. Dalej 
linia skręci w kierunku Płoc-
ka i minie kombinat Orlen 
od strony północnej. Prze-
biegająca obok Sochaczewa 
linia powstanie w standar-
dzie Kolei Dużych Prędkości 
znacznie skróci czas przejaz-
dów. Z Płocka do Warszawy 
Centralnej przejedziemy po-
ciągiem w ok. 50 min, nato-
miast z Włocławka do Płoc-
ka w ok. 70 min (dziś trwa to 
co najmniej godzinę dłużej). 
Prędkość projektowa dla tej 
linii to 350 km/h. Biorąc pod 
uwagę czas trwania poszcze-
gólnych etapów inwesty-
cji, zakończenie budowy li-
nii kolejowej ma nastąpić po 
2035 roku.

Jaśniej i taniej

Sprzątanie bez pyłu

Nie przez Chodaków
23 sierpnia pełnomocnik rządu ds. CPK zatwierdził wybór wariantu W41 jako wariantu 
inwestorskiego dla linii kolejowych nr 5 i 50 na odcinku węzeł CPK – Płock – Włocławek. 
„Przeprowadzona analiza wielokryterialna wykazała, iż wariant W41 uzyskał najwyższą ocenę 
oraz charakteryzuje się najmniejszą liczbą nieruchomości zabudowanych niezbędnych do 
pozyskania w celu realizacji inwestycji” – napisano w komunikacie.

Planowany przebieg linii kolejowej 
w okolicach cegielni w Plecewicach
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KONDOLENCJE

Jolanta Sosnowska

Magdalena Kaczorowska, 
prezes ZWiK Sochaczew, 
informuje, że jej spółka, na 
zlecenie urzędu miejskie-
go, na bieżąco zajmuje się 
konserwacją studzienek i 
całej sieci kanalizacji desz-
czowej. Jednak przy ulew-
nych opadach kanalizacja 
ta nie jest w stanie przyjąć 
od razu tak ogromnej ilości 
wody. Na to potrzeba cza-
su.

18 sierpnia zalanych 
zostało wiele ulic i pose-
sji, dlatego burmistrz za-
lecił przegląd wszystkich 
studzienek na drogach na-
leżących do miasta. - Mia-
łem mnóstwo telefonów 
z różnych części Socha-
czewa, ale nie wszystkim 
udało się pomóc od razu. 
W Sochaczewie mamy, 
oprócz miejskich ulic, dro-
gi powiatowe, wojewódzkie 
i jedną krajową. Każda ma 
zarządcę, który odpowia-
da za ich stan. Oczywiście 
w sytuacjach awaryjnych, 
gdy trzeba interweniować 
natychmiast, ZWiK ru-
sza im z pomocą. Tak było 
ostatnim razem, gdy czysz-
czono spusty w powiatowej 
ul. Staszica i na wojewódz-
kim odcinku ul. 15 Sierp-
nia. To, co możemy zrobić, 
to monitować właścicie-
li dróg, aby zadbali o droż-

ność kanalizacji. Takie pi-
sma do służb wojewody i 
powiatu już poszły - mówi 
burmistrz Daniel Janiak. - 
Uruchomiliśmy także do-
datkowy numer telefonu 
czynny całą dobę przez sie-
dem dni w tygodniu.

Wracając do działań 
podjętych w związku z za-
laniami, prezes ZWiK in-
formuje: „18 sierpnia do 
prac skierowane zosta-
ły dwie brygady pracowni-
ków ZWiK plus samochód 
typu WUKO z pompą ssą-
co-płuczącą. Zakres prac 
obejmował   udrażnianie 
kanalizacji   deszczowej, 
usuwanie zanieczyszczeń 
z krat deszczowych na wpu-
stach ulicznych, zbieranie 

nadmiaru wody. Prace pro-
wadzone były w godzinach 
13.00-22.30 w rejonie ulic: 
Staszica, 1 Maja, Tartacz-
nej, Bema, Warszawskiej, 
Żeromskiego,   Płock iej, 
Chełmońskiego, Rolniczej, 
Bojowników, Batalionów 
Chłopskich”.

Jak wynika z rapor-
tu ZWiK, następnego dnia 
ponownie dwie brygady od 
godziny 9 rano do 23 pra-
cowały na 1 Maja, Willo-
wej, Tartacznej, Okrężnej, 
15 Sierpnia, Batalionów 
Chłopskich,   Porzeczko-
wej, Spartańskiej, Stadio-
nowej, Rozlazłowskiej, Mi-
łej, Traugutta, Staszica i na 
terenie osiedla Malesin. Z 
kolei we wtorek 20 sierpnia 

prace trwały od godz. 7 do 
15 i objęły zasięgiem ulice: 
1 Maja, Wąską, Jasińskiego, 
Warszawską,   Reymonta, 
Narutowicza i 15 Sierpnia.

Miejmy nadzieję, że 
taka ulewa, jak ta 18 sierp-
nia, nie powtórzy się pręd-
ko. Biorąc jednak pod uwa-
gę zmieniający się klimat 
i związane z tym anomalie 
pogodowe, warto być przy-
gotowanym na różne sce-
nariusze. Telefon kryzyso-
wy 690 303 224 już na stałe 
będzie czynny w urzędzie 
i w trudnych sytuacjach 
można z niego korzystać, 
podobnie jak z dotychcza-
sowego numeru interwen-
cyjnego 862-36-82, oraz te-
lefonu alarmowego 112. 

Andrzejowi Książkiewiczowi
z Wydziału Zarządzania Kryzysowego 

i Obrony Cywilnej

z powodu śmierci

TATY
szczere wyrazy głębokiego żalu 

i współczucia przekazują

Burmistrz Sochaczewa
Daniel Janiak

wraz z pracownikami Urzędu Miejskiego

Środowiskowy Dom Samo-
pomocy w Sochaczewie oraz 
Krajowe Stowarzyszenie Po-
mocy Osobom Potrzebującym 
„Z Sercem do Wszystkich” za-
prosili w środę 28 sierpnia na 
spotkanie integracyjne „Baw 
się razem z nami”. 

Zgodnie z hasłem imprezy 
uczestnicy świetnie się bawi-
li, biorąc udział lub oglądając 
występy w ramach znanego 
formatu „Twoja twarz brzmi 
znajomo”.   Zaprezentowa-
li się uczestnicy ŚDS, bywal-
cy Klubu Senior+ oraz pod-
opieczni Dziennego Domu 
Pomocy Społecznej, a usłysze-
liśmy wiele znanych piosenek, 
m.in. z „Akademii Pana Klek-
sa”, „Pocahontas”, „Pszczół-
ki Mai”. Wybrzmiał także hit 
Anny Jantar „Staruszek świat” 
i świetne wykonanie „Kacz-
ki dziwaczki”. Wykonawcom 

akompaniowali Piotr Milcza-
rek i Arkadiusz Mamcarz.

Uczestnikom dopisała po-
goda, zachwycały stroje i sce-
nogra� a na terenie ŚDS. Za 
to wszystko dziękował bur-
mistrz Daniel Janiak, gratu-
lując wykonawcom, a wszyst-
kim życząc dobrej zabawy. Bo 
występy to nie wszystko, były 
także ćwiczenia ruchowe, pił-
karzyki, układanie puzzli, a 
później potrawy z grilla i słod-
ki  poczęstunek. Na koniec 
wszyscy mogli wykazać się 
umiejętnościami tanecznymi 
podczas dyskoteki.

W imprezie, oprócz bur-
mistrza, udział wzięli szefo-
wie i przedstawiciele placó-
wek pomocowych i ratusza, 
rodziny uczestników z nie-
pełnosprawnościami, a s� -
nansowano ją z funduszy 
urzędu miejskiego. 

(sos)

Znamy już nowy ter-
min występu Orkiestry z 
Chmielnej. Zaplanowano 
go na 13 września. Odbę-
dzie się w takiej samej for-
mule, jak ten zapowiadany 
w sierpniu. Urząd miejski 
zaprasza mieszkańców na 
godz. 18.

W niedzielę 18 sierpnia 
miał się odbyć koncert tej 
dobrze znanej kapeli war-
szawskiej oraz potańcówka 
na dechach, kończące let-
nią Senioradę, ale pogoda 

pokrzyżowała plany. Bu-
rza i nagła ulewa sprawiły, 
że w ciągu kilku minut cały 
park przy szkole muzycz-

nej został zalany, zamo-
kły sprzęty, nagłośnienie 
odmówiło posłuszeństwa. 
Organizatorzy podjęli de-

cyzję o odwołaniu impre-
zy, ale jednocześnie prowa-
dzili rozmowy z Orkiestrą 
z Chmielnej o jej ponow-
nym przyjeździe do Socha-
czewa. 

Dzisiaj już wiemy, że 
koncert odbędzie się w pią-
tek, 13 września o godz. 
18 w parku Garbolewskie-
go i, tak jak wcześniej pla-
nowano, będzie połączony 
z potańcówką na dechach. 
Trzeba tylko trzymać kciu-
ki, aby pogoda dopisała.

(sos)

Baw się razem z nami

Finał Seniorady we wrześniu

Sprzątanie po ulewie
Nawałnica, która przeszła przez Sochaczew w niedzielę 18 sierpnia uświadomiła 
wszystkim, że przed skutkami gwałtownych opadów i wichur trudno się uchronić. 
Zalane ulice, połamane drzewa, braki w dostawie prądu. Tego dnia długą niedzielę mieli 
strażacy, służby energetyczne, ale też pracownicy Zakładu Wodociągów i Kanalizacji.
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W dniach 7-8 września, przy 
wsparciu Urzędu Miejskiego, 
Sochaczewska Grupa Od-
krywców Historii wraz z part-
nerami zaprasza do udziału 
w Ogólnopolskim Zlocie Po-
szukiwaczy „Śladami Bitwy 
nad Bzurą”. Jeszcze przed 
zamknięciem zgłoszeń, chęt-
nych było blisko 200 osób. 

Ogólnopolski Zlot Poszukiwa-
czy „Śladami Bitwy nad Bzu-
rą” to wydarzenie, które po raz 
pierwszy pojawia się w kalen-
darzu miejskich imprez. Or-
ganizuje je Sochaczewska Gru-
pa Odkrywców Historii wraz z 
miastem, gminą Młodzieszyn, 
Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej i Pola Bitwy nad Bzurą, 
Stowarzyszeniem Historycz-
no-Poszukiwawczym „Nadwi-
ślańskie Urzecze” i przystanią 
Januszew. 

Bazą zlotu i miejscem po-
szukiwań będzie miejscowość 
Januszew w gminie Młodzie-
szyn, która we wrześniu 1939 
roku była miejscem koncentra-
cji oraz odwrotu pododdzia-
łów dwóch wielkich polskich 
jednostek - „Armii Poznań” i 
„Armii Pomorze”. Uczestnicy 
zlotu będą prowadzić legalne, 
uzgodnione z Wojewódzkim 
Urzędem Ochrony Zabytków 
i Nadleśnictwem Radziwił-
łów, poszukiwania artefaktów 

na tym terenie, a przy oka-
zji sprzątać las. Po poszukiwa-
niach będzie czas na integra-
cję i wymianę doświadczeń, 
uczestnicy zwiedzą też socha-
czewskie muzeum i jeden ze 
schronów będących pod opie-
ką grupy Sochaczewskie For-
ty� kacje. Podsumowanie zlo-
tu odbędzie się na bulwarach 
miejskich podczas Święta Bzu-
ry 8 września.

Dla poszukiwaczy prze-
widziano oprócz tego trzy po-
siłki (dwa w sobotę i jeden w 
niedzielę), miejsce na polu na-
miotowym w Januszewie (z 
pełnym węzłem sanitarnym 
i parkingiem), a dla osób nie-
posiadających namiotów noc-
leg w hali Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji (na matach, 
we własnych śpiworach). Każ-
dy dostanie również identy� -
kator i pakiet startowy. Wszyst-
ko to, dzięki pozyskaniu przez 
organizatorów licznego gro-
na sponsorów, za 50 złotych od 
osoby, przy czym  dzieci do sze-
ściu lat organizatorzy zaprasza-
ją bez żadnych opłat. Dodatko-
we informacje zainteresowani 
uzyskają pod adresem mailo-
wym: zlotjanuszew@interia.pl 
lub telefonicznie pod numerem  
605 559 291. Lista uczestników 
jest już zamknięta, zapisało się 
prawie 200 osób.

Izabela Goryniak

Przed bankiem PKO BP 
przy ulicy Warszawskiej 
stanęła niedawno ławka, 
dzięki której osoby ocze-
kujące na wolny banko-
mat czy wychodzące po 
załatwieniu swoich spraw, 
mogą chwilę odpocząć. 

To ważne szczególnie dla 
starszych i chorych miesz-
kańców miasta i okolic. O 
ustawienie ławki od lat za-
biegała dr Izabella Kru-
czyk-Grabiec, która szcze-

gólnie podczas pandemii 
dostrzegała problem i w 
trosce o chorych starała się 
wymóc na władzach mia-
sta to drobne udogodnie-
nie. To, co przez pięć lat 
było niewykonalne, sta-
ło się możliwe w nowej ka-
dencji. Ławka stanęła, so-
chaczewianie już z niej 
korzystają.   Determina-
cja pani doktor się opłaci-
ła, dziękujemy w imieniu 
osób, którym to udogod-
nienie ułatwi życie. 

Ogólnopolski zlot 
detektorystów

Głos mieszkańców najważniejszy

Izabela Goryniak

30 sierpnia wręczono Meda-
le Prezydenta RP za Długolet-
nie Pożycie Małżeńskie trzy-
nastu parom z Sochaczewa. 
W otoczeniu rodzin odznacze-
nia odebrali państwo: Helena 
i Antoni Grzegorowscy, Ewa i 
Stanisław Imińscy, Teresa i Je-
rzy Jaczyńscy, Dorota i Ryszard 
Kośmidrowie, Irena i Sylwe-
ster Lisieccy, Małgorzata i Zbi-
gniew Majewscy, Halina i Woj-
ciech Matuszczakowie, Janina i 
Włodzimierz Mazurowie, Ire-
na i Mirosław Paduchowie, Te-
resa i Wiesław Pomarańscy, 
Wanda i Tadeusz Przychod-
ni, Maria i Franciszek Rejma-
nowie oraz Elżbieta i Stani-
sław Romaniakowie. Jedna z 
par, która nie mogła być obec-
na, odbierze odznaczenie w in-
nym terminie.

Ze względu na dużą licz-
bę par uroczystość podzielo-
no na dwie części. Gratulacje 
szacownym jubilatom zło-
żył burmistrz Daniel Janiak, 
przypominając, co wydarzyło 
się, oprócz ich ślubów, w 1973 
roku. To nie pomyłka – uro-
czystość dla par, które zawarły 
związki małżeńskie 51, a nie-
które z nich nawet 52 lata temu 
odbyła się dopiero teraz, ze 
względu na przedłużające się 
formalności w Kancelarii Pre-
zydenta RP. 

– Gratuluję cierpliwo-
ści naszym wspaniałym pa-
rom, bo rzeczywiście na meda-
le trzeba było trochę poczekać 

– mówi Mariusz Starbała, kie-
rownik Urzędu Stanu Cywil-
nego. – My inicjujemy proces 
przyznawania odznaczeń, ale 
samo ich nadanie nie jest już 
w naszej gestii. Ze względu na 
różne procedury czas oczeki-
wania wynosi teraz nawet dwa 
lata i my jako USC nie jesteśmy 
w stanie tego przyśpieszyć. Sta-
ramy się za to, aby uroczystość 
była jak najprzyjemniejszym 
momentem dla jubilatów.

Oprócz medali pary otrzy-
mały przygotowane przez miasto 
specjalne upominki – tym razem 
były to niepowtarzalne � liżanki z 
napisem „złote gody” i symbolem 
Sochaczewa, kosze z przysma-
kami i książki o Sochaczewie, w 
tym „Lubię rozmawiać” naszej 
redakcyjnej koleżanki Jolanty 
Śmielak-Sosnowskiej z osobisty-
mi dedykacjami. 

Jubilaci chętnie robili sobie 
zdjęcia z burmistrzem i rodzi-

nami i wymieniali się doświad-
czeniami i wspomnieniami. 
Towarzyszyła temu nastrojowa 
muzyka na żywo i mnóstwo 
czerwonych róż, które są sym-
bolem miłości. 

A przepis na udane mał-
żeństwo? Zawsze ten sam: sza-
cunek, przyjaźń, miłość i cier-
pliwość. Tego powinniśmy 
uczyć się od jubilatów, którym 
życzymy kolejnych wspólnych 
lat i pięknych rocznic.

Złote gody w ratuszu
Aż 13 par zostało w piątek 30 sierpnia odznaczonych medalami za długoletnie pożycie 
małżeńskie. Uroczystość odbyła się w ratuszu, a szanownym jubilatom życzenia złożył 
burmistrz Daniel Janiak. Nie zabrakło prezentów, powinszowań, kwiatów i wzruszeń.
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Wrócił pan na stanowi-
sko wiceburmistrza po 
dziewięciu latach prze-
rwy, ale słuchając pana 
wypowiedzi na sesjach, 
początek pracy nie był 
chyba łatwy?
Niestety nie, bo od pierw-
szych dni byłem zaskakiwany 
skalą potrzeb, jakie występu-
ją. Okazało się, że w budżecie 
ZGK brakuje kilkuset tysię-
cy złotych, ZKM też wyma-
ga poważnego zastrzyku go-
tówki, by do końca grudnia 
woził pasażerów i wypełniał 
swoje statutowe zadania. Do 
rozstrzygnięcia przetargu na 
zaprojektowanie ścieżki rowe-
rowej w śladzie wąskotorów-
ki musieliśmy znaleźć prawie 
200 tys. zł, do budowy wod-
nego placu zabaw dołożyć 400 
tys., do remontu sali sporto-
wej „czwórki” 300 tys. Na do-
datkowy system odwadniający 
Strefę Aktywności nad Bzurą 
pilnie było potrzebne 250 tys. 
zł. Musieliśmy też poszukać, i 
to jeszcze w tym roku, 350 tys. 
na realizację projektu „Roz-
świetlamy Sochaczew”. O tym, 
że miasto otrzyma dotację na 
wymianę lamp, nasi poprzed-
nicy wiedzieli już w grudniu 
2023 roku, ale inwestycji nie 
wprowadzili ani do budżetu, 
ani do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej, prawdopodobnie 
dlatego, że musieliby pokazać 
1 mln wkładu własnego. Zada-
nie spadło na nas i w czerwcu, 
już nowa rada miejska, zapaliła 
zielone światło dla „Rozświe-
tlonego Sochaczewa”. Lada 
dzień zakończymy postępo-
wanie przetargowe i ogłosimy, 
kto wymieni ponad 2,5 tysiąca 
starych opraw na nowe, ekolo-
giczne ledy.

Nadzoruje pan m.in. Za-
kład Wodociągów i Ka-
nalizacji, który od sierp-
nia wprowadził wyższe 
stawki za dostarczaną 
wodę i odbiór ścieków. 
Ani ja, ani burmistrz, nie je-
steśmy tego sprawcami. Ow-
szem cennik wszedł w życie 

1 sierpnia, ale wniosek o za-
twierdzenie nowej taryfy tra� ł 
do „Wód Polskich” 16 kwiet-
nia br. Przypomnę, że Daniel 
Janiak został zaprzysiężony 
trzy tygodnie później, 6 maja, 
zatem decyzja o podwyżce za-
padła tuż przed końcem po-
przedniej kadencji. 

Przyszło się też panu 
zmierzyć z przetargiem 
o wartości prawie 25 mln 
zł, czyli wyborem fi rmy 
odpowiedzialnej za wy-
wóz śmieci.
Tak. I na ten przetarg, nowy 
kształt umowy, zakres świad-
czonych usług mieliśmy za-
sadniczy wpływ. Na wyraźną 
prośbę mieszkańców, którzy 
od lat narzekali, że mają pro-
blem z dostarczeniem odpa-
dów wielkogabarytowych do 
Punktu Selektywnego Zbie-
rania Odpadów Komunal-
nych, przywróciliśmy otwar-
te, ogólnomiejskie zbiórki. 
Starsze osoby nie muszą już 
martwić się o transport ka-
napy czy starego fotela do 
PSZOK, tylko w sobotę i tyl-
ko w określonych godzinach, 
bo zużyte meble będzie moż-
na wystawić przed posesję 
lub wiatę śmietnikową i � r-
ma Partner je zabierze. 

Pierwsza taka akcja od-
będzie się w październi-
ku i na raty.  
Jeśli chodzi o zabudowę jed-
norodzinną, to od lat mia-
sto podzielone jest na cztery 
strefy i mieszkańcy każ-
dej z nich doskonale wie-
dzą, do której przypisana 
jest ich nieruchomość. Od 
kilku dni Partner dostar-
cza do domów nowe har-
monogramy śmieciowe na 
okres wrzesień - grudzień 
2024, z których mieszkań-
cy dowiadują się, że zbiór-
ka gabarytów w I stre� e od-
będzie się 1 października, 
w II - 3 października, w III 
stre� e 22 października a w 
IV - 24 października. Od-
pady wystarczy wystawić 

przed dom, oczywiście tak, 
by nie utrudniały przejścia 
czy przejazdu. W przypad-
ku bloków i kamienic, czyli 
zabudowy wielorodzinnej, 
mamy dwa sektory. Zużyte 
meble w I sektorze należy 
wystawić pod wiaty śmiet-
nikowe 5 października a w 
II sektorze 12 październi-
ka. Prosimy o wystawianie 
ich do godz. 6:30. 

Gdy ratusz ogłosił, że 
zbierane będą tylko stare 
meble, pojawiło się pyta-
nie, dlaczego tylko one?
Nie możemy płacić za wyko-
nywanie obowiązków, które 
do nas nie należą. Od lat wia-
domo, że zużyty sprzęt AGD, 
taki jak TV czy lodówka, 
można zostawić w sklepie, w 
którym kupujemy nowe urzą-
dzenie. Uszkodzoną szybę sa-
mochodową powinien przyjąć 
warsztat dokonujący jej wy-
miany, bo przepisy zobowią-
zują mechaników do zawar-
cia umów na odbiór odpadów 
powstających w warsztatach. 
Jeśli mamy gdzieś w piwnicy 
zalegającą od lat szybę, moż-
na ją oddać do jednej ze 130 
stacji demontażu pojazdów 
działających na terenie woje-
wództwa mazowieckiego. W 
okolicy Sochaczewa są dwa 
takie punkty - w Kożuszkach 

Parcel i Kuznocinie. Zużyte 
opony i akumulatory bezpłat-
nie przyjmie PSZOK przy alei 
600-lecia. Złom można sprze-
dać w punkcie skupu surow-
ców wtórnych. Wiele � rm, 
gdy złomu uzbiera się więcej, 
przyjeżdża po jego odbiór. 

6 września rada miasta 
zdecyduje, o ile zmienią 
się opłaty za śmieci obo-
wiązujące od 1 paździer-
nika. Choć będzie drożej, 
pan przekonuje, że nowe 
stawki to sukces. 
Bo tak jest. Po pierw-
sze mamy dwa lata spoko-
ju, pewność, że wytworzo-
ne odpady zostaną zabrane 
i w odpowiedni sposób za-
gospodarowane. Dla niko-
go nie jest tajemnicą, o ile 
w ostatnich trzech latach 
wzrosła cena paliwa i prą-
du.   Rosną   wynagrodze-
nia i inne koszty ponoszone 
przez przedsiębiorców, a to 
przekłada się na cenę. Rosną 
opłaty środowiskowe, jakie 
Partner musi wnieść za każ-
dą tonę naszych odpadów 
dostarczaną na składowisko. 
Siedem lat temu było to 24 
zł, a obecnie 375 zł.  Socha-
czew ma szczęście, bo nowe 
stawki będą znacznie poni-
żej in� acji. Pamiętajmy też, 
że od stycznia w całej Pol-

sce zacznie się zbiórka nowej 
frakcji odpadów, tj. odzieży i 
tekstyliów. Firma składając 
nam ofertę na przetargu mu-
siała uwzględnić, że czeka ją 
zakup ok. 300 kontenerów 
na tekstylia oraz produkcja 
nowych worków dostarcza-
nych do około 5 tysięcy bu-
dynków jednorodzinnych. 
Sześć złotych za dwa lata 
spokoju, za powrót zbiórek 
gabarytów i częściej zabiera-
ne szkło, to nie jest wygóro-
wana cena. Partner napraw-
dę dobrze wywiązuje się z 
umowy, to solidna i pewna 
� rma. Nowa umowa obej-
muje okres wrzesień 2024 - 
sierpień 2026 i zakłada, że za 
odbiór odpadów zapłacimy 
24,3 mln zł, czyli ponad mi-
lion miesięcznie. 

Nie zmienia to faktu, że 
jednak będzie drożej.
Spójrzmy na fakty, staw-
ka nie zmieniała się przez 
trzy lata, w tym czasie in-
� acja wyniosła 30 procent, 
a my, by system się bilanso-
wał, musimy ją podnieść o 
20 proc. Do tego rozszerza-
my wachlarz usług. Nie za-
pominajmy także o tym, że 
w Sochaczewie i gminach 
częstotliwość odbioru od-
padów jest nieporówny-
walna, bo u nas na naj-

większe osiedla śmieciarka 
przyjeżdża nawet dwa razy 
w tygodniu. 

Jeśli rada zatwierdzi 
nowe stawki, jakie one 
będą od 1 października? 
35 zł od osoby miesięcz-
nie za śmieci segregowa-
ne, albo 33 zł jeśli na posesji 
jest kompostownik. Posia-
dacze Sochaczewskiej Kar-
ty Seniora 75+ oraz Socha-
czewskiej Karty Rodziny 
zapłacą 21 zł miesięcznie 
za odpady segregowane, a 
20 zł jeśli odpadki zielone 
gromadzą w kompostow-
nikach. To naprawdę kon-
kurencyjne stawki, jeśli po-
równamy je z opłatami w 
podobnych do Sochacze-
wa miastach. I jeszcze jed-
na istotna sprawa. Od kilku 
lat istnieje obowiązek se-
gregowania domowych od-
padów, dlatego jeśli Part-
ner powiadomi nas, że ktoś 
wszystkie frakcje wrzu-
ca do jednego pojemnika, 
taka osoba zapłaci podwój-
ną stawkę, czyli 70 zł mie-
sięcznie.  

Jeden projekt stwarza 
realne szanse na zaha-
mowanie wzrostu cen 
i to na długie lata. Mam 
na myśli zakład geoter-
malny. 
To bardzo obiecujący pro-
jekt, na pokolenia, ale na � -
nansowe korzyści, wynika-
jące z odzyskiwania ciepła 
geotermalnego,   musimy 
jeszcze trochę poczekać. 
Ruszyła właśnie budowa 
drugiego odwiertu, który 
zapewni nam stałe, pewne 
i ekologicznie czyste źródło 
ciepła. Dzięki energii spod 
ziemi znacznie unieza-
leżnimy się od wahań cen 
gazu na światowych gieł-
dach. Wierzę, że najpóźniej 
za trzy lata PEC uruchomi 
zakład geotermalny stabili-
zujący opłaty za ciepło.

Rozmawiał 
Daniel Wachowski

Nowe stawki to sukces
Zastępca burmistrza Stanisław Wachowski od maja tego roku nadzoruje szeroko rozumianą gospodarkę komunalną 
i inwestycje. Ukończył Wyższą Ofi cerską Szkołę Pożarniczą, a także studia z zakresu inżynierii środowiska, wyceny 
nieruchomości i charakterystyki energetycznej budynków. To też doświadczony samorządowiec. W latach 2011-2014 
był zastępcą burmistrza ds. technicznych, radnym V kadencji (2006-2010) oraz wiceprzewodniczącym rady miejskiej 
VI kadencji (2010-2011).

Drugi odwiert geotermalny powstaje przy ul. Energetycznej. Ciepło spod ziemi ustabilizuje cennik PEC
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Izabela Goryniak

Festiwal dla młodych sym-
bolicznie   zainaugurował 
spływ kajakowy Młodzie-
żowej Rady Miasta z wła-
dzami. W piątkowe po-
południe   na   bulwarach 
stanęła strefa gastrono-
miczna i sprzedażowa, a o 
17.00 wydarzenie rozpoczę-
li burmistrz Daniel Janiak 
wraz z radnymi miejskimi 
i członkami Młodzieżowej 
Rady Miasta. Witając pu-
bliczność włodarz miasta 
podkreślał, że jest to odpo-
wiedź na prośby młodych 
ludzi, którzy do tej pory 
niewiele mieli wydarzeń w 
mieście skierowanych bez-
pośrednio do siebie. – Słu-
chamy was i stąd ten festi-
wal – mówił Daniel Janiak. 
Na scenie zaprezentowa-
li się przede wszystkim di-
dżeje – ze swoimi setami 
wystąpili Chleban, � omas 
� om, Netrox, Tefal i Dzie-
kan, pojawili się też rape-
rzy z Gruppo Tredici/Weed 
Carrier. Mecenas festiwalu, 
� rma Skynet, zorganizo-
wał konkurs z atrakcyjny-
mi nagrodami. Publiczność 
bawiła się do późnych go-
dzin wieczornych w rytm 
znanych przebojów mikso-
wanych przez didżejów.

Ci, którzy woleli spo-
kojniejszy sposób spędza-
nia czasu, mogli o 21.00 
zasiąść na leżakach na pla-
cu Kościuszki i obejrzeć, w 
ramach Sochaczewskiego 
Kina Letniego, � lm „Naro-
dziny gwiazdy”. Jak zawsze 
radni przeprowadzili kon-
kurs z nagrodami ufundo-
wanymi przez partnerów 
plenerowych seansów. Wi-
dzów nie brakowało.

Sobota rozpoczęła się 
turniejem e-sportowym w 
kramnicach miejskich. Do 
rozgrywek w FIFA, Scrat-
cha, Minecra� a i Delu-
xe Ski Jumping przystąpi-
ło około 50 zawodników 

WSC Festiwal zachwycił młodzież
Po raz pierwszy, z inicjatywy burmistrza Daniela Janiaka, odbył się w Sochaczewie WSC Festiwal. O sukcesie wydarzenia 
świadczy liczba zadowolonych uczestników, którzy przez dwa wieczory bawili się w amfi teatrze i korzystali 
z towarzyszących atrakcji. Za rok spotkamy się na kolejnej edycji.
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w bardzo różnym wieku. 
Turniej zakończył się po 
południu. O 11.00 nastąpi-
ło otwarcie Strefy Aktyw-
ności nad Bzurą, o 14.00 
chętni mogli wziąć udział 
w „piana party”, a o 17.00, 
w szczelnie wypełnionym 
am� teatrze rozpoczęły się 
koncerty. Pierwszy zapre-
zentował się Górski Beat-
box, a następnie Orzeł J.I-
.M.B. Jeden w utworów 
wspólnie z raperem wy-
konał burmistrz Daniel 
Janiak, co wzbudziło en-
tuzjazm publiczności. Póź-
niej na scenę weszła AGBE, 
dając, wraz ze swoim part-
nerem Bryszardem, ener-
getyczny występ. Jak po-
wiedziała po koncercie, 
takiej energii od publicz-
ności jak w Sochaczewie 
jeszcze nie czuła. Kolejną 
gwiazdą była Julia Żugaj, 
na której występ przyje-
chały fanki z niemal całej 
Polski.  Wszyscy bawili się 
znakomicie, podobnie jak 
w czasie koncertu Mode-
lek i gwiazdy wieczoru, 
czyli grupy Polska Wer-
sja. Uczestnicy festiwa-
lu opuszczali podzamcze 
pełni pozytywnych wra-
żeń, podkreślając, że WSC 
Festiwal był znakomitym 

pomysłem i tra� ł w mu-
zyczne   zapotrzebowania 
młodzieży. Wszyscy mó-
wili też o świetnej organi-
zacji i niepowtarzalnej at-
mosferze. Bawili się nie 
tylko młodzi, ale i starsi 
sochaczewianie, bo mło-
dość to przecież nie metry-
ka, ale stan ducha. 

Jak zapowiada bur-
mistrz, była to pierwsza, 
ale nie ostatnia edycja tego 
wydarzenia. Za rok festi-
wal ma trwać trzy dni, a dla 
gości otwarte zostanie pole 
namiotowe. Sądząc z re-
akcji publiczności, kolejne 
odsłony będą cieszyły się 
powodzeniem. 

- Dziękujemy wszyst-
kim za znakomitą zabawę i 
dobrą energię. Dziękujemy 
też � rmom i instytucjom, 

bez których zorganizowanie 
tak atrakcyjnego festiwalu 
nie byłoby możliwe - dodaje 
burmistrz.

REKREACJA

W ramach WSC Festiwa-
lu w kramnicach miej-
skich rozegrano turniej 
e-sportowy w grach FIFA, 
Scratch, Deluxe Ski Jum-
ping i Minecraft. Do udzia-
łu zgłosiło się ponad 50 
uczestników.

Największą popularnością 
cieszyła się FIFA, ale w każ-
dym z czterech turniejów 
obsada była mocna. Osta-
teczne wyniki przedstawia-
ją się następująco:

Minecraft:   I   miejsce 
Witold Hubczyk, II Leon 
Marcinkowski, III Stefan 
Kossakowski. FIFA: I miej-
sce Piotr Trafalski, II Jakub 
Gmurek, III Adrian Kaliń-
ski. Deluxe Ski Jumping: I 
miejsce Kamil Proch, II To-
masz Piechucki, III Piotr 
Pętlak. Scratch: I miejsce 

Piotr Dragan, II Oliwer 
Michta, III Mateusz Pie-
chucki. 

Pomiędzy rozgrywkami 
można było wziąć udział w 
warsztatach druku 3D i pro-
gramowania. Zawodnikom 
kibicowali rodzice i opie-
kunowie, a tym starszym 
ich dzieci. Wydarzenie zor-
ganizowali Giganci Progra-
mowania, Miejski Ośro-
dek Sportu i Rekreacji oraz 
Miejska Biblioteka Publicz-
na, pomagali niezawodni 
członkowie Klubu Wolonta-
riuszy przy CUS Sochaczew, 
a o nagrody zadbali ratusz i 
Pixel Serwis. burmistrz Da-
niel Janiak i Jakub Kamiń-
ski z Gigantów Programo-
wania zapowiedzieli, że już 
pracują nad kolejnymi pro-
jektami dla fanów gamin-
gu. (IG)

WSC Festiwal zachwycił młodzież

E-sportowa odsłona festiwalu
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Daniel Wachowski

W komisji egzaminacyjnej, 
zgodnie z Kartą Nauczy-
ciela, zasiedli: przedstawi-
ciel ratusza, kuratorium, 
dyrektor szkoły lub przed-
szkola oraz dwóch eksper-
tów z Ministra Edukacji i 
Nauki.

Uroczyste ślubowanie i 
wręczenie aktów nadania 
stopnia nauczyciela miano-
wanego odbyło się 27 sierp-
nia w kramnicach miej-
skich. Burmistrz Daniel 
Janiak pogratulował zda-
nych egzaminów, które do-
wiodły, że każda z awanso-
wanych ma duży dorobek 
zawodowy i określoną wi-
zję dalszej pracy z dziećmi 
i młodzieżą. Zapewnił, że 
oświata jest bliska jego ser-
cu, od pierwszych dni pra-
cy w ratuszu rozwiązuje jej 
problemy i życzył za kilka 
lat awansu na stopień na-
uczyciela dyplomowanego. 
W spotkaniu wzięli udział 
także wiceburmistrz Ka-
mila Gołaszewska–Kotlarz, 

dyrektor Miejskiego Ze-
społu Ekonomiczno-Ad-
ministracyjnego Danuta 
Szewczyk-Kozłowska oraz 
dyrektorzy sochaczewskich 
szkół i przedszkoli. 

Akty nadania stopnia 
nauczyciela mianowanego 
odebrały: Martyna Drze-
wiecka - nauczyciel wy-
chowania przedszkolnego 
(SP/6), Magdalena Górska 

- nauczyciel współorgani-
zujący kształcenie (SP/2), 
Anna Matejko - nauczy-
ciel współorganizujący 
kształcenie (SP/2), Weroni-
ka Orlińska - nauczyciel ję-
zyka angielskiego (SP/3), 
Sylwia Rabiega - nauczyciel 
współorganizujący   kształ-
cenie (SP/4), Maja Siergiej 
- nauczyciel wychowania � -
zycznego (SP/4), Martyna 

Smakosz - nauczyciel wy-
chowania przedszkolnego 
(SP/4), Dorota Stencel - na-
uczyciel wychowania przed-
szkolnego (MP/3), Magda-
lena Winnicka - nauczyciel 
wychowania   przedszkol-
nego (MP/7), Agnieszka 
Zajfert - nauczyciel � zy-
ki (SP/4), Klaudia Zientara 
- nauczyciel wychowania 
przedszkolnego (MP/3).

Od nowego roku szkolnego 
nauczyciele ze Szkoły Pod-
stawowej nr 3 będą wresz-
cie dysponować miejscami 
postojowymi. Po latach 
rozmów okazało się, że 
parking jednak da się zor-
ganizować i to niedużym 
kosztem. 

Nauczyciele ze Szkoły Pod-
stawowej nr 3 od lat prosi-
li władze miasta o zorgani-
zowanie dla nich parkingu. 
Placówka, położona przy 
ulicy Prezydenta Ryszarda 
Kaczorowskiego, nie miała 
żadnego wjazdu ani miejsca 
postojowego. Nauczyciele, 
żeby mieć gdzie postawić 
samochód, przyjeżdżali do 
pracy dużo przed czasem, 
a do tego blokowali miejsca 
mieszkańcom, co powodo-
wało duży dyskomfort. 

- Prośby kierowane przez 
blisko dwadzieścia lat do 
władz miasta nie przynosiły 
rezultatu. Jak się jednak oka-
zuje, w wielu przypadkach 
wystarczy chcieć. To, czego 

nie mogli zrobić poprzednicy, 
bo podobno „nie da się”, roz-
wiązaliśmy w kilka tygodni – 
mówi Kamila Gołaszewska-
-Kotlarz, zastępca burmistrza.

Na wygospodarowanej 
z terenów zielonych ota-
czających szkołę działce 
powstały 22 miejsca par-
kingowe i droga dojazdo-
wa. Miasto wykonało prace 
własnymi siłami, wykorzy-
stując kruszywo z gruzu 
zmagazynowanego na te-
renie ZKM. Jak mówi wi-
ceburmistrz Stanisław Wa-
chowski, docelowo pojawi 
się tam asfalt, na razie pra-
cownicy UM będą obser-
wować, jak zachowa się 
podbudowa w czasie desz-
czów. - Najważniejsze, że 
po dwudziestu latach ocze-
kiwania szkoła doczekała 
się poprawy warunków dla 
nauczycieli – dodaje. 

Na nowy parking użyt-
kownicy wjadą od uli-
cy Traugutta, drogą we-
wnętrzną między Lidlem a 
hotelem Chopin. 

Wychowanie obywatelskie 
i patriotyczne to jedno z 
zadań systemu oświaty. 
Bardzo ważną rolę w tym 
procesie odgrywa przy-
pominanie o bohaterach, 
którzy przelewali krew za 
ojczyznę, oddali jej to, co 
najcenniejsze. Od 19 do 27 
września w Szkole Podsta-
wowej nr 2 realizowany bę-
dzie projekt pt. „Powstań-
cy 44 - Łączy nas pamięć!”. 

Jak mówi jedna z koordy-
natorek projektu, Justy-
na Miziołek, społeczność 
„dwójki” chce oddać hołd 
powstańcom warszawskim 
z okazji 80. rocznicy ich 
wolnościowego zrywu. Za-
planowano trzy historycz-
ne spotkania - rajd rowero-
wy, grę miejską oraz piknik 
wojskowy połączony z kon-
certem pieśni powstań-

czych. W projekcie mogą 
uczestniczyć nie tylko 
uczniowie SP2, ale też ich 
rodzice i dziadkowie, do 
czego „dwójka” gorąco za-
chęca. Wraz z delegacjami 
innych szkół z terenu mia-
sta w cyklu wydarzeń weź-
mie udział około 300 osób. 

19 września odbędzie się 
rajd pieszy szlakiem II wojny 
światowej (Sochaczew, Kampi-
nos, cmentarz wojenny w Gra-
nicy). Trasa liczy 8 km. W hi-
storycznym spacerze wezmą 
udział uczniowie klas VIIIa i 
VIIIb SP nr 2 (57 osób) wraz z 
opiekunami i rodzicami. 

23 września uczniowie 
klas VII i VIII ze szkół pod-
stawowych z terenu Socha-
czewa zostaną zaproszeni 
do udziału w grze miejskiej 
„BohaterOn”, przeznaczo-
nej dla czteroosobowych 
grup plus opiekun. 

27 września na terenie SP 
2 zaplanowano piknik woj-
skowy, w organizację którego 
włączyło się Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola Bitwy 
nad Bzurą oraz rekonstrukto-
rzy. W programie m.in. poka-
zy powstańczego werbunku, 
ćwiczenia sprawnościowe, w 
punkcie medycznym dowie-
my się, jak w czasie powsta-
nia udzielano pierwszej po-
mocy, na innym stanowisku 
jak szyfrowano rozkazy czy 
jak działała Poczta Harcer-
ska. Nie zabraknie też trady-
cyjnej grochówki serwowa-
nej przez kuchnię polową. 
Ponadto zaplanowano po-
kaz mody XX-lecia między-
wojennego, czytane będą li-
sty do powstańców napisane 
przez uczniów klasy VIII, a 
punktualnie o 17.00, w Go-
dzinę W, zawyje strażacka 
syrena.

Druga część pikni-
ku to plenerowy koncert 
„(Nie)zakazane piosen-
ki w hołdzie Powstańcom 
Warszawskim” w wyko-
naniu uczniów „dwójki” 
oraz Mundurowego Zespo-
łu Wokalno-Instrumental-
nego PATRIA, działającego 
w Sochaczewskim Cen-
trum Kultury, prowadzone-
go przez Arkadiusza Mam-
carza. Usłyszymy m.in. tak 
znane utwory jak „Pała-
cyk Michla”, „Sanitariusz-
ka Małgorzatka”, „Siekiera, 
motyka”, „Deszcz jesienny”, 
„Serce w plecaku” czy „War-
szawskie dzieci”. 

Projekt koordynują Ju-
styna Miziołek i Wiolet-
ta Biernat. Honorowym 
patronatem objął go Pre-
zydent RP, a „Ziemia So-
chaczewska” patronatem 
medialnym. (daw)

Powstańczych obchodów ciąg dalszy

Jedenaście awansów
Dla nauczycieli pracujących w prowadzonych przez ratusz szkołach podstawowych 
i przedszkolach, egzaminy na stopień nauczyciela mianowanego odbyły się 6 
sierpnia. Przystąpiło do niego łącznie jedenaście nauczycielek z czterech szkół 
podstawowych i dwóch przedszkoli. Wszystkie panie zdały go pomyślnie.A jednak da się

Sochaczewskie szkoły i przedszkola 
poszukują pracowników. 

Dostępne są następujące miejsca pracy:

Szkoła Podstawowa nr 4 - tel. 46 862-21-08 wew. 25
- dwóch nauczycieli współorganizujących kształcenie specjalne 
- nauczyciel religii w niepełnym wymiarze godzin

Miejskie Przedszkole nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi - tel. 46 863 09 20
- nauczyciel rytmiki 
- nauczyciel współorganizujący kształcenie/pedagog specjalny

Szkoła Podstawowa nr 7 - tel. 46 863 37 77
- nauczyciel wspomagający w pełnym wymiarze 

Miejskie Przedszkole nr 4 - tel. 504 156 823
- nauczyciel rytmiki - 3 godz.
- psycholog – 8,5 godz.

Miejskie Przedszkole nr 3 - tel. 46 862 41 70
- dwóch nauczycieli wspomagających 
- nauczyciel muzyki do zajęć rytmicznych.  

Szkoła Podstawowa nr 3 - tel. 46 862-24-61 
- nauczyciel biblioteki w wymiarze 30 godz.
- pedagog specjalny w wymiarze 14,5 godz.
- 2 etaty nauczyciela współorganizującego kształcenie w wymiarze po 20 godz. na każdy etat. 

Miejskie Przedszkole nr 6 - tel. 46 863 26 43 
- nauczyciel edukacji wczesnoszkolnej/ wych. przedszkolnego na cały etat
- pedagog specjalny na 0,95 etatu. 



3 września 2024  nr 18 (1479)
SOCHACZEWSKA

11Z POWIATU

Po raz dziewiętnasty 
Starostwo Powiatowe w 
Sochaczewie zachęca do 
udziału w ekologicznym 
konkursie zbiórki surow-
ców wtórnych. Potrwa ona 
od 20 września do 20 paź-
dziernika. Jak zwykle na 
zwycięzców czekają atrak-
cyjne nagrody.

Jak informuje starostwo, 
ubiegłoroczna edycja zbiórki 
makulatury i puszek alumi-
niowych okazała się rekordo-
wa zarówno pod względem 
ilości zebranego surowca, 
jak i liczby rywalizujących. 
W konkursie wzięło udział 
pół tysiąca dzieci, młodzie-
ży. Jedna z uczestniczek ze-
brała blisko 9,7 tony papie-
rowych odpadów, natomiast 
inna uczennica dostarczyła 
17 tys. puszek aluminiowych. 
Poprzeczkę zawieszono więc 
bardzo wysoko, dlatego war-
to już dziś zacząć zbierać te 
cenne odpady.

O ogromnym powo-
dzeniu konkursu świadczy 
fakt, że w tym roku zgło-
siło się do niego 28 szkół 
i 7 przedszkoli z terenu mia-
sta i powiatu. Zapisy w tej 

kategorii są już zamknięte, 
otwarty jest natomiast etap 
indywidualny, czyli zbiórka 
surowców przez uczniów z 
każdej ze zgłoszonych pla-
cówek. Indywidualne na-
grody rzeczowe otrzyma-
ją uczestnicy, którzy zbiorą 
powyżej 70 kg makulatury 
lub powyżej 120 szt. puszek 
aluminiowych. Dla dzie-
ci z przedszkoli biorących 
udział w konkursie nagro-
dy rzeczowe będą przyzna-
wane dla całej grupy, bez 
indywidualnych wyróż-
nień.

Jeśli chodzi o zbiorowe 
zgłoszenia ze szkół i przed-
szkoli, komisja konkurso-
wa oddzielnie wyłoni zwy-
cięzców w kategorii zbiórka 
makulatury i zbiórka pu-
szek aluminiowych, oczy-
wiście biorąc pod uwagę 
ilość zebranego surowca. 

Szczegółowy regulamin  
oraz materiały dotyczące 
konkursu dostępne są na 
stronie www.powiatsocha-
czew.pl w zakładce KON-
KURSY. Rozstrzygnięcie 
rywalizacji i wręczenie na-
gród organizatorzy planują 
na grudzień br. (sos)

Wszystkie zgłoszone przez 
mieszkańców projekty w 
ramach PBO zostały pod-
dane szczegółowej analizie 
przez wydziały i jednost-
ki starostwa. Na tej podsta-
wie zespół opiniujący do-
konał wyboru projektów, 
które skierował pod gło-
sowanie. Potrwa ono od 2 
września do 2 październi-
ka. Lista projektów przyję-
tych, jak i negatywnie oce-
nionych, znajduje się na 
stronie powiatsochaczew.
pl w zakładce Budżet Oby-
watelski oraz na platfor-
mie powiatsochaczewski.
budzetobywatelski.pl. Wy-
bieramy spośród dwuna-
stu projektów „miękkich” 
(kultura, rekreacja) oraz 
czterech „twardych”, czy-
li inwestycyjnych. Wśród 
„miękkich” znajdziemy 
m.in. kino pod chmur-
ką, pikniki rodzinne, zaję-
cia dla seniorów, warszta-
ty rękodzielnicze czy naukę 
udzielania pierwszej po-
mocy przedmedycznej. W 
pakiecie projektów inwe-
stycyjnych ich autorzy po-
stawili głównie na remonty 
terenów szkolnych. Część 
pomysłów dotyczy sąsied-
nich gmin, ale wśród pro-
pozycji PBO jest też kilka, 
które mają być realizowa-
ne w Sochaczewie, albo pla-
cówkach mających siedziby 
w naszym mieście. 

Ty też możesz ura-
tować komuś życie - 
Pierwsza pomoc w po-
wiecie sochaczewskim 
(50 tys.). Projekt zakła-
da przeprowadzenie serii 
szkoleń z pierwszej pomo-
cy dla mieszkańców po-
wiatu sochaczewskiego, w 
szczególności dla uczniów, 
nauczycieli i pracowników 
szkół ponadpodstawowych. 

Piknik rodzinny - 
Sportowa Siódemka 
(10 tys.). Piknik z oka-
zji Dnia Dziecka, Mamy 
i Taty, prowadzony przez 
animatorów, to czas spę-
dzony na powietrzu przy 
grach, zabawach i tań-

cach w gronie rodziny i 
przyjaciół. Piknik miałby 
zostać zorganizowany na 
terenie Szkoły Podstawo-
wej nr 7.

Strefa Kibica Bzu-
ry Chodaków (50 tys.). 
Czyli 8-10 pikników orga-
nizowanych w czasie roz-
grywek piłkarskich. W pla-
nie jest rozstawienie sceny 
dla DJ i lokalnych wyko-
nawców, dmuchańców dla 
dzieci lub toru przeszkód, 
zorganizowanie gry tereno-
wej, zajęć i pokazów spor-
towych. Piknik ma uzupeł-
niać część gastronomiczna 
z herbatą i oranżadą, strefą 
relaksu z leżakami. 

„Łączymy bezpieczny 
sport i rekreację” - ogro-
dzenie i skomunikowa-
nie utwardzoną drogą 
publicznych obiektów 
sportowo-rekreacyjnych 
(277 645 zł). Projekt obej-
muje utwardzenie asfaltem 
drogi wewnętrznej, usunię-
cie dotychczasowego ogro-
dzenia stadionu ZS RCKU 
od strony budynków szko-
ły i montaż nowego. Dro-
ga zapewni swobodny do-
stęp do boiska i „Zielonego 
Patio”.

Międzyszkolne Cen-
trum Dziennikarskie 
(61 750 zł). W Centrum 

utworzonym przy LO im. 
Chopina, przy współpracy 
z doświadczonymi dzien-
nikarzami lokalnych i 
ogólnopolskich mediów, 
uczniowie mieliby zdoby-
wać wiedzę o warsztacie 
radiowym, telewizyjnym, 
prasowym oraz umiejętno-
ści praktyczne. 

Zielona Strefa Wyci-
szenia i Relaksu (72 500 
zł). Wśród nastolatków w 
Polsce w zastraszającym 
tempie narastają proble-
my zdrowia psychicznego, 
to np. nerwica szkolna, de-
presja, zaburzenia psycho-
tyczne, samookaleczenie, 
zaburzenia ożywiania, za-
burzenia lękowe. Zielona 
Strefa Wyciszenia i Relaksu 
na świeżym powietrzu mia-
łaby działanie pro� laktycz-
ne i terapeutyczne. Propo-
nowana lokalizacja to teren 
za boiskami LO im. F. Cho-
pina, jednak dostęp do stre-
fy mieliby wszyscy miesz-
kańcy Sochaczewa i okolic. 
W stre� e znalazłyby się ław-
ki, stoły do tenisa, stanowi-
ska do szachów, hamaki, ra-
baty z łąką kwietną.

Remont chodników 
i drogi na terenie ZS 
CKP w Sochaczewie 
(399 600 zł). Chodzi o te-
ren połączony ciągiem ko-

munikacyjnym szkoły od 
strony centrum Sochacze-
wa. W jego zakresie jest wy-
miana starych nawierzch-
ni, częściowe utwardzenie 
terenu, wymiana krawężni-
ków, naprawa odwodnienia 
i ułożenia kostki brukowej 
na powierzchni 1410 m2.

Legimi - moc czyta-
nia (40 000 zł). W ramach 
projektu miałaby zostać za-
kupiona pula rocznych sub-
skrypcji dostępu do plat-
formy LEGIMI na 2025 r., 
a kody dostępu przekaza-
ne do wszystkich ośmiu bi-
bliotek publicznych działa-
jących na terenie powiatu, 
w tym do MBP w Socha-
czewie. Biblioteki będą 
bezpłatnie udostępniać za-
kupione abonamenty Legi-
mi swym czytelnikom. Do-
stęp do tej bazy gwarantuje 
wybór spośród 250 tys. ty-
tułów książek w wersji elek-
tronicznej oraz audio. 

Głosy (w wersji papie-
rowej) można oddawać w 
Kancelarii Ogólnej staro-
stwa oraz we wszystkich 
urzędach gmin na terenie 
powiatu, a także poprzez 
platformę: https://powiat-
sochaczewski.budzetoby-
watelski.pl/.

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

PBO w decydującej fazie
Zespół Opiniujący ds. Powiatowego Budżetu Obywatelskiego dokonał weryfi kacji 
formalnej i merytorycznej zgłoszonych propozycji i wskazał te, spośród których 
mieszkańcy mogą wybierać ich zdaniem najciekawsze. 2 września rozpoczęło się 
głosowanie. Zwycięskie propozycje będą wpisane do budżetu powiatu na 2025 rok.

Znowu zbieramy puszki 
i makulaturę

KONDOLENCJE

Radnej Rady Miejskiej w Sochaczewie
Ewie Kierzkowskiej

z powodu śmierci

MAMY
słowa otuchy i wsparcia w tych trudnych 

chwilach
przekazują

Byłemu wójtowi gminy Sochaczew 
Mirosławowi Orlińskiemu 

oraz posłowi na sejm RP 
Adamowi Orlińskiemu

z powodu śmierci

MAMY
i BABCI

szczere wyrazy żalu i współczucia 
przekazują

Burmistrz Miasta Sochaczew
Daniel Janiak

Burmistrz Miasta Sochaczew
Daniel Janiak

Przewodniczący Rady Miejskiej
Sylwester Kaczmarek 

wraz z radnymi Rady Miejskiej

Przewodniczący Rady Miejskiej
Sylwester Kaczmarek 

wraz z radnymi Rady Miejskiej
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Akcja Narodowego Czy-
tania została zainicjowa-
na w Polsce w 2012 roku 
wspólną lekturą „Pana 
Tadeusza” Adama Mickie-
wicza. Od tego czasu rok-
rocznie w tę wyjątkową 
akcję włączają się placów-
ki edukacyjne i kulturalne 
oraz instytucje publiczne i 
społeczne w kraju i za gra-
nicą. Lekturą tegoroczne-
go wydarzenia, odbywają-
cego się pod Honorowym 
Patronatem Pary Prezy-
denckiej, jest „Kordian” 
Juliusza Słowackiego. W 
jakiej odsłonie zaprezen-
towany zostanie w Socha-
czewie?

Będzie to międzypo-
koleniowe widowisko ar-
tystyczne, w którym za-
prezentowa ne   zosta ną 
wybrane sceny znanego 
dramatu Juliusza Słowac-
kiego. Ideą twórców jest 
wywołanie re� eksji nad 
Polską i jej historią, w opar-

ciu o takie wartości jak 
wolność i niepodległość, a 
także pokazanie aktualno-
ści „Kordiana” we współ-
czesnym świecie. Nie za-
braknie również muzyki. 
Usłyszymy zarówno pieśni 
patriotyczne jak i bardziej 
współczesne utwory w cie-
kawych aranżacjach. 

W lokalnej odsłonie 
„Kordiana” na scenie am-
� teatru wystąpi ponad sto 
osób. Znajdą się wśród 
nich przedstawiciele miej-

skich instytucji, zespołów i 
stowarzyszeń działających 
na terenie naszego mia-
sta (Sochaczewskie Cen-
trum Kultury, Miejska Bi-
blioteka Publiczna, Urząd 
Miejski w Sochaczewie, 
Bibl ioteka   Pedagogicz-
na, Muzeum Ziemi So-
chaczewskiej i Pola Bitwy 
nad Bzurą, Stowarzysze-
nie Uniwersytet Trzeciego 
Wieku, ZHP Sochaczew, 
LO im. Fryderyka Chopi-
na w Sochaczewie, Pań-

stwowa Szkoła Muzyczna 
I i II stopnia im. Frydery-
ka Chopina, Chór Towa-
rzystwa Śpiewaczego Zie-
mi Sochaczewskiej).

W drugiej części wy-
darzenia   inaugurujące-
go nowy sezon artystyczny 
Sochaczewskiego Centrum 
Kultury sceną zawładnie 
muzyka.   Koncert   został 
zatytułowany „Spotkajmy 
się”. Z jaką muzyką będzie 
to spotkanie, przekonamy 
się już 15 września.

Sochaczewskie Centrum Kultury rozpoczyna nowy sezon artystyczny 2024/2025. Inauguracja odbędzie się w amfiteatrze 
miejskim 15 września. W tym roku uroczyste otwarcie sezonu SCK połączone będzie z akcją Narodowego Czytania. 

Artystyczne widowisko oparte na dramacie „Kordian” Juliusza Słowackiego rozpocznie się o godz. 16.00. 
Druga część wydarzenia to koncert zatytułowany „Spotkajmy się”.

16 września o godz. 18.00 w SCK przy ul. 15 Sierpnia 
83 odbędzie się stand-up „Ukąszona” Katarzyny Piasec-
kiej. To pierwsza kobieta w Polsce, która zajęła się stand-
-upem. Ponad sto występów rocznie, dziesiątki tysięcy 
widzów i ciągle zwiększające się grono fanów. Zabawna, 
bezkompromisowa, charyzmatyczna i ze sporym dystan-
sem do siebie i świata. W najnowszym programie usłyszy-
my ciekawe historie i nowe spostrzeżenia w niezmiennie 
bezpośredniej formie. 

Sochaczewskie Centrum Kultury nie prowadzi 
dystrybucji i sprzedaży biletów.

Bilety online do nabycia za pośrednictwem strony
kupbilecik.pl

Zapraszamy 18 październi-
ka o godz. 18.00 na stand-up 
Piotra Bałtroczyka, który 
wystąpi w sali widowiskowej 
w Sochaczewskim Centrum 
Kultury przy ul. 15 Sierp-
nia 83. Artysta zaprezentuje 
swój najnowszy program za-
tytułowany „Starość nie jest 
dla mięczaków”.

Piotr Bałtroczyk to zna-
ny kabareciarz i konferan-
sjer. Swoistą sztukę słowa, 
pełną humoru i bardzo do-
brego gustu opanował w 
sposób perfekcyjny. To jak 
postrzega świat wokół siebie 
jest ciekawie zabawne, to, jak 
go potem ubiera w słowa, jest 
perfekcyjną żonglerką wyra-
zów, daleką od banałów czy 
naciąganych dowcipów. Pro-
wadził i prowadzi niemal 
wszystko, w tym samochody 
i motocykle. Wystąpił w kil-
kuset programach telewizyj-

nych. Prowadził setki imprez 
estradowych i łatwiej wy-
mienia te, których nie pro-
wadził, niż odwrotnie. 

Artysta zaczyna swój 
stand-up niebanalnie od: 
„Dobry wieczór Państwu, 
nazywam się Piotr Bałtro-
czyk i jestem atrakcją, a Wy 
jesteście dla mnie atrak-
cją, bez Was czułbym się 
jak w domu, samotny i nie-
potrzebny”. To właściwie je-
dyny powtarzalny fragment 
wieczoru, w którym macie 
szansę uczestniczyć. Co na-
stąpi po: „Dobry wieczór 
Państwu”, jest zagadką rów-
nież dla Bałtroczyka.

Sochaczewskie Centrum 
Kultury nie prowadzi sprze-
daży i dystrybucji biletów.
Bilety online do nabycia za 
pośrednictwem stron: bile-

tyna.pl i kupbilecik.pl
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Tłuste lata big-beatu  (odc. 35)

W jednym z poprzednich odcinków „Kocham moją ulicę” przypo-
mnieliśmy początki sochaczewskiego rocka, zwanego wówczas w Pol-
sce big-beatem.  Dzisiaj kolejna porcja wspomnień, tym razem z prze-
łomu lat sześćdziesiątych i siedemdziesiątych ubiegłego wieku, który 
śmiało można nazwać złotym okresem sochaczewskiego rocka.   

Naszą poprzednią podróż muzyczną zakończyliśmy na zespole 
Symptom, w której grali między innymi: Andrzej Skupiński - sakso-
fon, Waldek Szymański - gitara, Krzysztof Stajszczak - perkusja, śpie-
wała zaś  Ewa Komendarek. 

Wcześniej jednak, bo w 1966 r., w Zakładowym Domu Kultury 
Boryszew powstały Borysy. Grali początkowo w składzie: Władysław 
Komendarek (pianino, gitara), Waldemar Szymański (gitara solowa), 
Stanisław Frankowski (gitara basowa), Józef Gołębiowski (perkusja). 
Potem pojawiła się sekcja dęta: Witold Krysiak (trąbka), Janusz Okra-
ska (saksofon), Andrzej Kubaszewski (trąbka, gitara).

Do zespołu dołączyła także Ewa Komendarek, siostra Władysła-
wa. W 1967 roku została nagrodzona na Festiwalu Piosenki Radziec-
kiej w Zielonej Górze, zaś piosenka „Białym śniegiem” w jej wyko-
naniu została nagrana na płycie Polskich Nagrań z przebojami z tego 
festiwalu. Ewa zaśpiewała także w bardzo popularnej w tamtym czasie 
Telewizyjnej Giełdzie Piosenki. Z Borysami wystąpiła między inny-
mi na festiwalu w Płocku, gdzie pierwsze miejsce zajęła Alicja Majew-
ska. Otrzymała wówczas wyróżnienie. Z Borysów trafiła do Zespołu 
Pieśni i Tańca „Mazowsze”, z którym wyjechała na tourne do Anglii, 
gdzie została, wyszła za mąż i mieszka do dziś. Z Borysami występo-
wali także: Jadwiga Bakurewicz (śpiew), Ryszard Cieślak (śpiew, trąb-
ka) oraz Szymon Bujanowski (śpiew). Zespół grał głównie na wie-
czorkach. Były też wyjazdy na „Wianki” do Warszawy, na koncerty 
na festiwalach w Płocku i Oświęcimiu. Wykonywali głównie własne 
kompozycje, teksty zaś pisał Józef Gołębiowski.

Równolegle z Borysami powstały Demony. Ten chodakowski ze-
spół założył w połowie lat 60. Ryszard Mroziński - grał na gitarze baso-
wej. Potem, gdy zespół zakwalifikował się na ogólnopolski festiwal w 
Gliwicach, zrezygnowano z Mrozińskiego, a do zespołu dołączył Ro-
bert Ulmer. Na tym festiwalu zwyciężyła grupa Dżamble z Andrzejm 
Zauchą. Siłą Demonów były wokale.  W tamtym okresie  ich utwory 
sporadycznie pojawiały się  w radiu. 

Najbardziej znany skład Demonów tworzyli: Jerzy Czubac-
ki (śpiew, akordeon i organy), Bogumił Czubacki (gitara rytmiczna, 
śpiew), Jan Czubacki (perkusja), Dariusz Kruk (gitara), Eligiusz Kruk 
(bas). Potem, jako Demon Brothers, występowali z Ireną Santor i z 
Hanką Bielicką w USA.  

W Chodakowie, w latach 1968 -1970, działały także Wulkany w 
składzie: Robert Ulmer - gitara, Mirosław Zalejski - perkusja, Jerzy 
Gnatowicz - gitara basowa, Czesław „Cenio” Wątkowski - wokal, har-
monijka, Mirosław Kosiecz - gitara. Z zespołem grywali także: Eli-
giusz Kruk - bas, Michał Goszczyński - gitara, Jacek Pasztor - perkusja 
oraz Wiesław Gradek - gitara.

Zespół Wulkany miał w tamtych czasach przed sobą duże per-
spektywy. Został dostrzeżony, jako jeden z najbardziej obiecujących, 
na Wojewódzkim Festiwalu Muzycznym w Ostrołęce, gdzie Czesław 
„Cenio” Wątkowski otrzymał nagrodę dla najlepszego wokalisty tej 
imprezy.  

Krótko istniała także grupa Freemen 1968 -1970, która grała w 
składzie: Marian Zagajewski (perkusja), Leszek Zieliński (gitara), 
Mieczysław Wiśniewski (wokal, organy), Krzysztof Matusiak (bas) 
oraz nieżyjący już Krzysztof Gałązka (śpiew). Z zespołem sporadycz-
nie grywał także  Wojciechem Rządca (bas)

W latach 1968-70 w Chodakowie działał zespół Wulkany

Borysy w składzie: S. Frankowski, W. Komendarek, J. Gołębiowski, 
W. Szymański

Zespół Borysy z wokalistkami

Zespół Demony. Na odwrocie tej starej fotogra� i znajdują się 
podpisy: Bogdan, Jurek, Janek, Rysiek, Darek

Zespół Demony kilka lat później

KOCHAM MOJĄ ULICĘ

Redakcje „Ziemi Sochaczewskiej” i „Tygodnika Sochaczewskiego” zwracają się do czytelników, którzy posiadają w swoich 
archiwach zdjęcia sochaczewskich zespołów z lat 60., 70. i 80. ubiegłego wieku z prośbą o kontakt
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Michał Adamczyk i Tomasz 
Gniewosz zwyciężyli w Fi-
nałowym Turnieju Grand 
Prix Sochaczewa w Siatków-
ce Plażowej rozegranym 24 
sierpnia na plaży miejskiej w 
Sochaczewie. Drugie miejsce 
zajęli Piotr Strożek i Michał 
Kobierecki, a trzecie Marcin 
Kołodziejski i Mateusz Czer-
wiński.

W � nale zagrało sześć najlep-
szych par punktujących w do-
tychczasowych eliminacyj-
nych turniejach Grand Prix.

Pół� nały
Michał Adamczyk/To-

masz Gniewosz - Marcin 
Kołodziejski/Mateusz Czer-
wiński 2:0 (15:12, 15:13)

Piotr Strożek/Michał 
Kobierecki - Jakub Fran-
czak/Gabriel Gałecki 2:1 
(11:15, 15:9, 15:10)

Mecz o III miejsce
Jakub Franczak/Gabriel 

Gałecki - Marcin Koło-
dziejski/Mateusz Czerwiń-
ski 1:2 (10:15, 17:15, 11:15)

Finał
Piotr Strożek/Michał 

Kobierecki - Michał Adam-
czyk/ Tomasz Gniewosz 0:2 
(13:15, 10:15)

Klasy� kacja Finałowe-
go Grand Prix Sochaczewa 
w Siatkówce Plażowej 2024

1. Michał Adamczyk/
Tomasz Gniewosz

2. Piotr Strożek/Michał 
Kobierecki

3. Marcin Kołodziejski/
Mateusz Czerwiński

4. Jakub Franczak/Ga-
briel Gałecki

5. Krzysztof Rąg/Kamil 
Dorodziński

6. Eligiusz Gala/Bartło-
miej Gala

Turniej � nałowy, jak rów-
nież wszystkie turnieje elimi-
nacyjne, sędziował Kamil Sa-
łata. Nagrody dla uczestników 
w � nale ufundowała Akade-
mia Ekonomiczno-Humani-
styczna w Warszawie Filia w 
Sochaczewie.

MOSiR

XXIII Rodzinny Rajd Rowero-
wy im. Anny i Tadeusza Kraw-
czyków odbędzie się 7 wrze-
śnia. Tym razem trasa liczy 
ponad 38 km i wiedzie jak za-
wsze malowniczym i cieka-
wym szlakiem po ziemi socha-
czewskiej. Start o 9.00 z placu 
Kościuszki.

Piknik w Matyldowie
Uczestnicy pojadą w kie-
runku Kozłowa Biskupie-
go, dalej przez Antoniew, 
Karolków Szwarocki, Bro-
nisławy,   Konstantynów, 
Jasieniec, (postój w OSP Ja-
sieniec), Rybno, Kamieńsz-
czyznę, Matyldów, gdzie 
w miejscowej OSP odbę-
dzie się piknik integracyj-
ny z konkursami i atrak-
cjami dla całych rodzin. Po 
pikniku ruszą w kierun-
ku Rybna, dalej przez Ćmi-
szew Parcel, Lubiejew, So-
chaczew ul. Lubiejewską, 
Płocką na  plac Kościuszki, 
gdzie nastąpi rozwiązanie 
rajdu. Zapisy wprawdzie 
zakończyły się 26 sierpnia, 
ale jeśli ktoś ma ochotę do-
łączyć do peletonu, może to 
zrobić. 

Jubileuszowy 
Puchar Polski
Po raz XV w Sochaczewie 
rozegrany zostanie Mię-
dzynarodowy Pucharu Pol-
ski Juniorek i Juniorów w 
Judo im. Tadeusza Naskrę-
ta. Potrwa dwa dni. Start w 
turnieju potwierdziły już 
m.in. ekipy z Włoch i Li-
twy.

Tym razem judocy wal-
czyć będą 7 i 8 września w 
hali sportowej Szkoły Pod-
stawowej nr 1. Jak infor-
muje UKS Orkan Judo So-
chaczew, w sobotę walki 
eliminacyjne i repasażo-
we rozpoczną się w o godz. 
10.15, a o� cjalne otwarcie 
Pucharu Polski Juniorów 
zaplanowano na godzinę 
15.00. Podobnie w niedzielę 
pierwsze walki wystartują 
o 10.15. W trakcie zawodów 

przewidziano blok walk � -
nałowych (walki o medale 
brązowe i � nały) z ceremo-
nią dekoracji bezpośrednio 
po zakończeniu bloku � na-
łowego. 

W sobotę i niedzielę od 
7.15 w hotelu Chopin czyn-
ne będzie biuro zawodów, 
które zadba o akredyta-
cję do turnieju, wery� ka-
cję i ważenie zawodników 
wszystkich kategorii wa-
gowych. 7 września wal-
czyć będą juniorzy w kate-
goriach wagowych -55 kg, 
-60 kg, -66 kg, -73 kg, -81 
kg, -90 kg, -100 kg, +100 kg. 
Z kolei 8 września pozna-
my nazwiska najlepszych 
juniorek w kategoriach wa-
gowych –44 kg, -48 kg, -52 
kg, -57 kg, -63 kg, -70 kg, 
-78 kg, +78 kg. 

W zawodach wezmą 
udział posiadacze licen-
cji Polskiego Związku Judo 
z roczników 2004 – 2005 
– 2006 (z prawem startu 
rocznika 2007, 2008, 2009). 
Za zajęcie miejsca od I do 
III przewidziano meda-
le, koszulki z logo turnie-
ju oraz nagrody rzeczowe. 
Zdobywcy miejsc od I do V 
otrzymają dyplomy. Trene-
rzy wybiorą także najlep-
szego zawodnika turnieju. 

Organizatorami turnie-
ju są: Polski Związek Judo, 

Miasto Sochaczew, Urząd 
Marszałkowski Wojewódz-
twa Mazowieckiego, UKS 
Orkan Judo Sochaczew.

Pobiegną czterdziesty 
pierwszy raz
Półmaraton Szlakiem Walk 
nad Bzurą to już stały ele-
ment kalendarza sporto-
wych wydarzeń w naszym 
mieście. Tegoroczna, 41. 
edycja, odbędzie się 8 wrze-
śnia. Zachęcamy do startu, 
ale też rodzinnego dopin-
gowania uczestników na 
trasie.

Zawodnicy pobiegną z Ka-
miona do Sochaczewa trasą o 
długości 21 097,5 m dla uczcze-
nia pamięci bohaterów wrze-
śnia 1939 roku. Biuro zawodów 
otwarte zostanie na stadio-
nie przy Warszawskiej o 7.00, 
na 8.40 przewidziano otwar-
cie Półmaratonu i start hono-
rowy, o 9.00 autokary zabio-
rą uczestników do Kamiona, 
gdzie o 10.00 na stadionie przy 
Szkole Podstawowej odbędzie 
się zasadniczy start biegu. Or-
ganizatorzy liczą, że pierwszy 
zawodnik pojawi się na mecie 
o 11.10. Zakończenie imprezy, 
wręczenie medali i pucharów - 
na stadionie przy ul. Warszaw-
skiej o 13.10. 

Jak co roku planowane są 
jeszcze wyścigi dla dzieci, któ-
re odbywać się będą w czasie 

trwania głównego biegu. Dzie-
ci do lat 6 pobiegną na sym-
bolicznym dystansie 210,97 m 
(mogą wraz z rodzicami), dla 
starszych przewidziano dłuż-
sze dystanse: 400 m (7-9 lat) i 
600 m (10-12 lat). Karty zgło-
szeń, dostępne na stronie mo-
sir.sochaczew.pl należy wysłać 
na adres mosir@mosir.socha-
czew.pl, możliwe jest też zapi-
sanie się w dniu biegu do go-
dziny 9.50. 

W przypadku dorosłych 
zapisy skończyły się 2 wrze-
śnia. Każdy biegacz otrzy-
ma pamiątkowy medal, a 
poza tym przewidziano licz-
ne nagrody w klasy� kacjach 
wiekowych, z podziałem na 
płeć, a także dla mieszkań-
ców powiatu sochaczewskie-
go, służb mundurowych oraz 
najmłodszego i najstarsze-
go zawodnika. Od kilku lat 
przyznawana jest też nagro-
da poświęcona pamięci Jana 
Cebrzyńskiego  - pomysło-
dawcy i wieloletniego orga-
nizatora półmaratonu, który 
w wieku 72 lat zmarł podczas 
wyznaczania trasy jednego 
z biegów.  Nagrodę otrzyma 
osoba, która na mecie zamel-
duje się na 72. miejscu. 

Organizatorami wyda-
rzenia są Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji w Socha-
czewie i burmistrz Socha-
czewa. 

Miejski Ośrodek Sportu i Re-
kreacji zaprasza do udziału w 
Turnieju Siatkówki o Puchar 
Amatorskiej Ligi Piłki Siat-
kowej, który odbędzie się 28 
i 29 września w halach spor-
towych przy ul. Chopina 101 
i Kusocińskiego 2. 

Każda drużyna musi skła-
dać się z minimum sześciu 
i maksymalnie dwunastu 
zawodników. Składy mogą 
być mieszane. W turnieju 
mogą brać udział zawodni-
cy, który ukończyli 16 lat, 
osoby niepełnoletnie mu-
szą posiadać pisemną zgo-
dę rodziców lub opiekunów. 
Obowiązuje limit dwuna-
stu drużyn, a szczegółowy 
system rozgrywek podany 
zostanie po zamknięciu li-
sty zgłoszeń. Losowanie par 
odbędzie się kilka dni przed 
turniejem w formie trans-
misji internetowej.

W pierwszym dniu roz-
grywek obowiązywał będzie 
system podziału na grupy. Me-
cze w tym dniu rozgrywane 
będą od godz. 9.00 w dwóch 
halach MOSiR, przy ul. Cho-
pina 101 oraz Kusocińskiego 2.

W niedzielnej fazie zagra-
ją najlepsze drużyny z dnia po-
przedniego (przy dwunastu 
drużynach - osiem zespołów). 
Mecze w tym dniu rozegrane 
zostaną w hali sportowej przy 
ul. Chopina 101.

Nagrodą za I miejsce jest 
możliwość startu - bez wpła-
ty wpisowego - w najbliższym, 
XXX jubileuszowym sezonie 
rozgrywek Amatorskiej Ligi 
Piłki Siatkowej inaugurującej 
swe rozgrywki 13 październi-
ka. Cztery najlepsze drużyny 
otrzymają pamiątkowe pucha-
ry. Wybrany zostanie też MVP 
turnieju.

Więcej szczegółów na stro-
nie mosir.sochaczew.pl.

Sportowy weekend
W sobotę i niedzielę w Sochaczewie odbędą się aż trzy duże imprezy sportowe 
z udziałem nawet dwóch tysięcy zawodników. W hali Szkoły Podstawowej nr 1 
przez dwa dni walczyć będą judocy, z Kamiona w kierunku stadionu MOSiR ruszą 
uczestnicy Półmaratonu Szlakiem Walk nad Bzurą, kilkaset osób weźmie udział 
w XXIII Rodzinnym Rajdzie Rowerowym im. Anny i Tadeusza Krawczyków. 

Takie medale otrzymają uczestnicy tegorocznego Półmaratonu Szlakiem Walk nad Bzurą. 
Zostaną zawieszone na biało-czerwonej taśmie z herbem miasta. Fundatorami medali są � rma 
VFM Real Estate oraz burmistrz Sochaczewa.

Finał plażówki

Zagrają o Puchar ALPS
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SOCHACZEWSKA

RUGBY

Starcie z Ogniwem w So-
chaczewie było hitem dru-
giej kolejki Ekstraligi 
rugby, która po dwumie-
sięcznej przerwie wystar-
towała 17 sierpnia. Nasi 
mistrzowie Polski pauzo-
wali na inaugurację, bo w 
rozgrywkach bierze udział 
dziewięć drużyn. Ogniwo 
- wicemistrz kraju - poko-
nało w pierwszej kolejce be-
niaminka Budmex Rugby 
Białystok 64:0.

Dla obu zespołów, któ-
re 1 czerwca spotkały się 
w wielkim � nale poprzed-
niego sezonu (22:18 dla Or-
kana), mecz w Sochaczewie 
był więc pierwszym poważ-
nym sprawdzianem siły i 
nadziei na walkę o kolejne 
mistrzostwo.

Orkan 
zdominował Ogniwo
Orlen Orkan może po tym 
spotkaniu być pewnym 
swych aspiracji. Sochacze-
wianie całkowicie zdomi-
nowali sopocian. Ogniwo 
wprawdzie rozpoczęło od 
prowadzenia 3:0, ale po-
tem na boisku dzielili i rzą-
dzili mistrzowie Polski. Do 
przerwy było 27:3. Dziesięć 
minut po wznowieniu już 
34:3.

Goście odrobili trochę 
strat w końcówce, zdoby-
li dwa przyłożenia, ale było 
to już w sytuacji, gdy mecz 
był rozstrzygnięty. Orkan 
wygrał w przyłożeniach 
5:2, co dało gospodarzom 
dodatkowy, piąty punkt, 
tzw. bonus ofensywny za 
zwycięstwo różnicą co naj-
mniej trzech przyłożeń.

Teraz mistrzowie Polski 
czekają na kolejnego wiel-
kiego rywala. W trzeciej 
kolejce zmierzą się na wła-
snym stadionie z Pogonią 

Awenta Siedlce, która ma 
najszerszy, naszpikowany 
gwiazdami polskiego rugby 
skład. Wedle wielu obser-
watorów to Pogoń jest głów-
nym kandydatem do złota 
w tym sezonie. W Siedlcach 
powstała mega drużyna po 
tym, jak połączono zespoły 
Skry i Pogoni. 

Vaha znów 
w Sochaczewie
Do tego działacze, którzy 
skupili się wokół drużyny, 
ściągnęli kilku świetnych 
polskich graczy z braćmi 
Nowickimi na czele. Olek 
i Jędrzej przez lata wystę-
powali we Francji. Byli też 
regularnie powoływani do 
reprezentacji Polski. Poza 

nimi do składu dołączył 
m.in. kapitan Edach Bu-
dowlanych Piotr Wiśniew-
ski, czy też powracający ze 
Szwajcarii Patryk Reksu-
lak. Jedną z gwiazd Pogo-
ni jest znany z występów w 
Orkanie Vaha Halaifonua. 

- Rywale praktycznie na 
każdej pozycji dysponują 
co najmniej dwoma, a cza-
sami trzema równorzędny-
mi zawodnikami. W dwóch 
pierwszych   spotkaniach 
Awenta wystawiła prak-
tycznie dwa różne składy 
i trudno powiedzieć, któ-
ry był mocniejszy. Budow-
lanych WizjaMed Łódź od-
prawili wynikiem 62:13, a 
beniaminka Budmex Rug-
by Białystok 78:6 - mówi 

prezes Orlen Orkan Robert 
Małolepszy. - Nie znaczy to 
oczywiście, że my powin-
niśmy się bać tego meczu. 
Styl, w jakim pokonaliśmy 
Ogniwo, pokazuje, że nasza 
drużyna jest bardziej doj-
rzała w porównaniu z po-
przednim sezonem. Szyku-
je się wielkie widowisko z 
udziałem najlepszych pol-
skich rugbistów - dodaje 
Małolepszy. 

Dziewięciu 
reprezentantów z Orkana
W ostatni weekend liga 
pauzowała. W Siedlcach 
odbyło się za to zgrupowa-
nie reprezentacji Polski se-
niorów oraz reprezentacji 
Polski U’20. Orkan repre-

zentowało tam aż dziewię-
ciu zawodników. W zespo-
le seniorskim byli to: Adam 
Lewandowski, Antoni Go-
łębiowski, Dawid Plichta, 
Eryk Chain, Kacper Wró-
bel, Przemysław Dobijań-
ski, Krystian Mechecki. 
W młodzieżowej kadrze 
trenowali Damian Pisarek 
oraz Damian Rogowski. 

- Orkan miał najwię-
cej powołanych zawodni-
ków ze wszystkich polskich 
klubów. Jesteśmy dum-
ni z naszych chłopaków. 
Wierzymy, że ruszająca 
we wrześniu Młodzieżowa 
Akademia Rugby spra-
wi, że tych młodych, zdol-
nych ludzi uprawiających 
naszą dyscyplinę będzie 

w Sochaczewie jeszcze wię-
cej - mówi wiceprezes klu-
bu Grzegorz Szynert. 

- Teraz czeka nas w li-
dze super seria meczów. 
W niedzielę gramy z Po-
gonią, za tydzień podej-
mujemy Juvenię Kraków, 
a za dwa tygodnie jedziemy 
do Lublina. Co oznacza, 
że mamy po kolei starcia 
z trzecią, czwartą i piątą 
drużyną poprzedniego se-
zonu. Bardzo potrzebne bę-
dzie nam wsparcie kibiców. 
Dlatego proszę wszystkich 
naszych fanów - przyjdźcie 
w niedzielę 8 września na 
naszą Maracanę i pomóżcie 
nam pokonać Pogoń Awen-
tę - apeluje trener Maciej 
Brażuk. 

Maracana zapłonie
- Ten mecz będzie miał 
wyjątkową oprawę. Za-
gramy o 19. Oznacza to, 
że przynajmniej drugą po-
łowę będziemy grali przy 
światłach, co zawsze robi 
atmosferę. By ją jeszcze 
podkręcić, ściągamy na 
mecz oprawę pirotechnicz-
ną - taką samą jak podczas 
� nału z Ogniwem. Wierzę, 
że wypełniona po brzegi 
Maracana, doping kibiców, 
plus pirotechnika sprawią, 
że ten wieczór będzie ma-
giczny, a nasi zawodni-
cy wygrają kolejny ważny 
mecz. Zapraszamy na nasz 
stadion. Będzie oczywiście 
też trzecia połowa meczu, 
czyli spotkanie przy gril-
lu z największymi gwiaz-
dami polskiego rugby. Je-
stem przekonany, że warto 
ten wieczór spędzić z nami 
- dodaje na koniec Ceza-
ry Dudek, członek zarządu 
Orlen Orkan, na co dzień 
zawodnik sochaczewskich 
weteranów. 

Szykuje się magiczny wieczór 
Mistrzowie Polski Orlen Orkan Sochaczew zdecydowanie pokonali wicemistrzów kraju - Ogniwo Sopot 34:17 
w pierwszym meczu nowego sezonu. Kolejny już w niedzielę 8 września. Poprzeczka idzie jeszcze wyżej - do Sochaczewa 
przyjeżdża naszpikowana gwiazdami Pogoń Awenta Siedlce. Mecz odbędzie się przy światłach i będzie towarzyszyła 
mu specjalna, pirotechniczna oprawa. Szykuje się prawdziwie magiczny wieczór na Maracanie. 

Sponsor tytularny RC Orkan: ORLEN SA, sponsor strategiczny: Miasto Sochaczew, sponsorzy generalni: Poltrans Sochaczew, Gardenia Sport, sponsorzy główni: PEC Sochaczew, Aljeka, 
VFM Real Estate, Helio, Fast Service, Typografik, Murapol, HBRS, sponsorzy: Żywiec Zdrój, Carrefour, Drukarnia Chrzczany, Kawecki-Transport, King Cross, Ferma Drobiu 
Mateusiak, Norma Machinery, główny partner medialny RC Orkan: Radio Sochaczew i TuSochaczew.pl




